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J A N U A R 1977 

G L A S I L O S O C I A L I S T I Č N E Z V E Z E D E L O V N E G A L J U D S T V A L I T I J A 
ŠTEVILKA 1 - L E T O 5 

Občinska priznanja za leto 1976 so prejeli: 

Franc Vidic s področja delavskega 
in družbenega samoupravljanja 
(Foto: „Zofka") 

Osnovna šola Litija s področja vzgoje in izobraževanja in ob 100-letnici šole ter otvoritvi nove šole v Litiji 
(Foto: „Zofka") 

Predilnica Litija s področja gospodarstva in ob 90-letnici obstoja Odbor za obnovo gradu Bogenšperk s področja kulture (Foto: „Zofka") 

VPRAŠANJE 
ODGOVOR 

Oranje ledine 

Dragi bralci, občani Li 
tije! 

V naši novi rubriki 
V P R A Š A N J E - ODGO
VOR bodo prihodnjič od
govarjali strokovnjaki na 
vaša vprašanja na temo 

U R B A N I S T I Č N O 
PLANIRANJE 

Vprašanja posredujte 7. 
februarja od 10. do 12. ure 
na tel. številko 88-007 in 
takoj boste dobili ustrezen 
odgovor. 

V preteklem letu smo tudi v naši 
občini ustanovili klub samoupravljal-
cev. lina izmed njegovih poglavitnih 
smeri delovanja je skrb za družbeno in 
politično izobraževanje samoupravljal-
cev v najširšem pomenu besede. V pre
teklem letu je skupščina SFRJ po več
mesečni izredno široki javni razpravi 
sprejela Z A K O N O ZDRUŽENEM 
DELU- Malokdo izmed nas ga podrob
neje pozna. Če ga hočemo uresniče
vati v praksi, je nujno potrebno, da se 
vsi seznanimo z njegovo vsebino. 

Klub samoupravljalcev bo v letoš
njem letu organiziral seminarje pred
vsem iz vsebine zakona o združenem 
delu- Ker je zakon obširen, bodo lah
ko prišle na vrsto vse strukture v de
lovnih organizacijah, samoupravnih 
interesnih skupnostih, krajevnih skup
nostih in drugi. 

Občinski svet zveze sindikatov seje 
že ob zaključku javne razprave o 
osnutku zakona o združenem delu 
odločil, da bo z vsebino zakona sezna
nil člane izvršilnih odborov osnovnih 
organizacij sindikata in sindikalne 
poverjenike v osnovnih organizacijah. 
Za sindikalne delavce bodo seminarji 
organizirani koncem januarja in bodo 

potekali vse do konca aprila. Klub 
samoupravljalcev kot nosilec izobraže
vanja želi seminarje približati delov
nemu mestu, zato bodo seminarji za 
večje delovne organizacije organizirani 
v prostorih delovnih skupnosti, v se
minarje pa bodo vključeni tudi delega
ti samoupravnih organov in drugi, ki 
morajo poznati vsebino zakona, ker ga 
bo potrebno uresničevati vsepovsod. 

V tem seminarju bodo predavane 
naslednje teme: 
1. Vloga in naloge sindikatov v smislu 

zakona o združenem delu 
2. Družbena samozaščita, ljudska ob

ramba in naloge sindikatov 
3. Družbeno-ekonomski odnosi in 

položaj delavca v združenem delu 
ter samoupravno organiziranje 
združenega dela in uresničevanje 
samoupravljanja 

4. Usmerjeno izobraževanje, izobraže
vanje za delo in ob delu 

5. Odgovornost za opravljanje samo
upravnih in političnih funkcij ter 
delovna razmerja 

6. Komuniciranje in obveščanje delav
cev v združenem delu 

7. Samoupravna delavska kontrola s 
področja delovnih razmerij 

8. Aktualni mednarodni politični 
odnosi ter vloga neuvrščene Jugo
slavije 
Predvideni seminar naj bi trajal do 

25 šolskih ur. Za predavatelje so pred
videni domači strokovnjaki, za ne
katere zahtevnejše teme pa bomo sku
šali pridobiti predavatelje iz drugih 
občin. 

Občinski svet Zveze sindikatov je 
že dve leti nazaj organiziral seminarje, 
kjer niso bile nič manj zanimive teme. 
lahko rečemo, da ti seminarji niso 
dosegli namena, predvsem zaradi slabe 
udeležbe vabljenili. Tokrat bodo pre
davanja bližje slušateljem, zato priča
kujemo večjo udeležbo in tudi aktiv
no sodelovanje s predavateljem. 

Na koncu naj ponovim znano resni
co: Le oboroženi z znanjem se bodo 
samoupravljala uspešno upirali po
sameznikom in skupinam, ki žele še 
vedno stare odnose in odločanje v 
imenu delavcev. Prav pridobivanju 
znanja so namenjeni vsi seminarji, ki 
jih bo v tem in naslednjih letih organi
ziral klub samoupravljavcev in delav
ska univerza. 

L. K. 

UREDNIKOV STOLPEC 

Knjiga 
Občan, koliko knjig si 

prebral v lanskem letu? Ko
liko si si jih izposodil v 
knjižnici? Koliko si jih vsaj 
kupil, čeprav jih nisi pre
bral? Vprašanja, ki jih po
stavljam pred 8. februarjem 
- slovenskim kulturnim 
praznikom in ob zaključku 
tedna komunista „človek -
delo - kultura". 

S knjigami smo v občini 
kar dobro založeni. Litijska 
knjižnica ima J 0.000 knjig, 
šmarska 2.481, gabrovška pa 
1.185. Dobro so založene 
tudi šolske knjižnice, saj je v 
litijski šoli v pionirski knjiž
nici 4.200 knjig in 2.000 
strokovnih knjig v šolski 
knjižnici, šmarski 3.400 in 
gabrovški 3.100. Veliko je 
knjig tudi v litijski knjigarni 
Lani so jih prodali okrog 
800. Koliko pa te knjige 
tudi beremo, je drugo vpra
šanje. Nekateri podatki o 
tem so naslednji: šolske 
knjižnice so lani učencem 
posodile v branje 25.800 
knjig, matične knjižnice pri 
Delavski univerzi pa nasled
nje število knjig: v Litiji 
28.511 (od tega odraslim 
5.870), vŠmartnem 9.000 
(od tega odraslim 27!!) in v 
Gabrovki 3.363 (od tega 
odraslim 46 7). 

Razmišljanje bi lahko 
teklo v naslednji smeri: šol
ski otroci bero dosti Ne
dvomno tu veliko vlogo igra
jo knjižničarji v matičnih in 
šolskih knjižnicah, učitelji in 
učni programi. Kaj pa je 
potem, ko učenci zapuste 
osnovno šolo? Branje knjig 
občutno pade, saj je knjigo v 
knjigarni kupil le vsak 15. 
občan, v knjižnici pa sije iz
posojal knjige le vsak 33. od
rasli občan. 

Knjige krase mnoge do
mače omare in police. Samo 
krase Knjiga za okras pa ni 
prava knjiga, če njena vse
bina ne prodre v človeka. 
Odnos do kulture je vse
kakor odnos tudi do knjige. 
Sodeč po razpoložljivih po
datkih pa imamo slab odnos 
do kulture. To se povsem ne 
odraža samo v kulturi kot 
odnosu občana do knjige, 
ampak celovito. Kultura ni 
enkraten odnos do enkratne
ga dogodka. Kultura je celo
vit odnos človeka do člove
ka in družbe, do dela, do 
ustvarjanja, do vrednot, do 
sebe 

Tempo življenja nas med
sebojno odtujuje- In na ža
lost odtujuje tudi od knjige. 
Ta tempo življenja smo spre
jeli in vsiljuje se pomislek, 
ali resnično nimamo več 
časa za človeka, za knjigo? 
Za dobro knjigo mislim. Ker 
poplave šunda v kioskih res 
ne moremo šteti za kulturno 
hrano. Občan, premisli! Ali 
resnično v celem letu nimaš 
več časa, da prebereš eno 
samo knjigo? Če tudi tega 
časa nimaš več, tedaj si izgu
bil stik s kulturo. 



V P R A Š A N J E - O I M p O V O 

V Z G O J A I N I Z O B R A Ž E V A N J E 
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V P R A Š A N J A O B Č A N O V IN ODGO
VORI SO P O T E K A L I T A K O L E : 

S. Ž. iz Gabrovke: „Gabrovka se hitro raz
vija. Alije predvidena gradnja otroškega vrtca v 
Gabrovki? " 

Mari Merzelj: vzporedno z dozidavo 4 učil
nic in telovadnice ob gabrovški šoli je predvide
na tudi gradnja dveh oddelkov otroškega var
stva. Z deli bomo pričeli v letih 1978 ali 1979. 

7. januarja se je na telefonsko 
številko 88-007 javilo še več o b č a 
nov z enakimi vprašanji , zato j i h ne 
navajamo posebej. 

E. L. iz Litije: ,,Ali je predvidena adaptacija 
zgradbe otroškega vrtca na Ponoviški cesti? " 

Dragica Turenšek: adaptacija ni predvidena, 
ker bi bila predraga. V Litiji bomo ob novi šoli 
na Graški Dobravi zgradili nov vrtec. 

F. V. iz Kresnic: „ Ali bomo letos pričeli gra
diti novo šolo v Kresnicah in kdaj bo gradnja 
zaključena? Ali bo ob novi šoli tudi telovad
nica? Kaj bo z litijskim kinom, ki je v tako 
slabem stanju? " 

Karlo Lemut: gradnja nove šole v Kresnicah 
je letos prioritetna. Z deli bomo pričeli v mar
cu. Telovadnica ob tej šoli ni v programu. Jože 
Žunič: litijski kino se ne izplača adaptirati, ker 
je zgradba v celoti dotrajana. Zaradi tega tudi 
razmišljamo, da bi v Litiji kino ukinili in bi ga 
imeli samo v Šmartnem. Litijska dvorana nam
reč postaja že nevarna. Vsekakor bo čimprej 
potrebno sprejeti dogovor o gradnji nove kino-
dvorane v Litiji. Kdaj pa bomo zbrali dovolj 
sredstev za novo dvorano, ne morem reči. 

N a vprašanja o b č a n o v so odgo
varjali: 

Kar lo Lemut , č lan izvršnega sve
ta S O Lit i ja 

J o ž e Grošel j , direktor osnovne 
šole Liti ja 

J o ž e Sevljak, direktor osnovne 
šole Š m a r t n o 

J o ž e Ž u n i č , direktor Delavske 
univerze Liti ja 

Mari Merzelj, vodja skupnih 
s t r okovn ih ' s l užb SIS Lit i ja 

Dragica T u r e n š e k , ravnateljica 
V V Z Liti ja 

Mitja Nastran, predsednik skup
šč ine izobraževalne skupnosti Litija 

V. P. iz Kresnic: „ Učenci iz Kresnic, ki se 
vozijo v šolo v Litijo, imajo na vlaku brezplačen 
prevoz, razen tistih, katerih starši so železni
čarji. Od nedavnega pa otroci železničarjev ni

majo več brezplačnega prevoza kot doslej in mo
rajo za mesečno vozovnico plačati 110 din- Ali 
bo tem učencem kdo plačal prevoz? " 

Jože Grošelj: tudi ti učenci morajo imeti 
brezplačen prevoz do šole in nazaj. O tem pro
blemu, k i je nastal, bo potrebno seznaniti izo
braževalno skupnost, k i bo morala najti sredstva 
za plačilo teh prevozov. 

J . K. iz Šmartna: ..Kdaj bomo pričeli graditi 
športno-rekreacijski center v Litiji? " 

Karlo Lemut: v okviru samoprispevka je 
predvidena gradnja športne dvorane v Litiji. Po 
urbanističnem načrtu bo športno-rekreacijski 
center lociran na Ježi. Gradnja športne dvorane 
bo pričetek gradnje celotnega centra. Graditi 
bomo pričeli v letu 1979. 

Z . A . iz Litije: „Avtobus, ki zjutraj pripelje 
iz ljubljanske smeri - s tem avtobusom se vozi
jo tudi učenci v šolo - včasih ustavi na Ljub
ljanski cesti blizu podvoza na Graški cesti, vča-

Na vprašanja o b č a n o v so bil i pri
pravljeni odgovarjati tudi C i r i l Ver-
tot, direktor osnovne šole Gabrov
ka 

Olga Sinrajh, predsednica skup
šč ine o t roškega varstva Lit i ja 

Lojze Kotar , sekretar O b č i n s k e 
ga sindikalnega sveta Litija 

Vprašanj za njih ni bi lo, ali pa so 
drugi sode lu joč i odgovorili nanja-

sih pa ne- Kadar ustavi, gredo nekateri otroci 
proti šoli preko nezavarovane železniške proge, 
včasih pa avtobus ustavi šele pri „Pošti". Ali ne 
more avtobus ustaviti pri podvozu? Drugo 
vprašanje lokalni avtobus zjutraj ob 7,10 je 
vedno poln predvsem učencev, ki se vozijo v 
novo šolo in ima vedno zamudo. A li se da pro
blem rešiti z dvema avtobusoma? " 

Jože Grošelj: Avtobus na Ljubljanski cesti ne 
ustavlja za otroke, ki se vozijo v šolo, prav zara
di nevarnosti in jih pelje do „Pošte", kjer gredo 
preko nadvoza v šolo, postajališča ob nadvozu 
pa ni. Lokalni avtobus vozi zjutraj na pol ure, 
učencev, ki se vozijo z lokalnim avtobusom v 
šolo pa je veliko. Problem bomo posredovali 
Sap-u. 

M. K. iz Šmartna: „Kako je organizirana 
glasbena šola v Šmartnem? " 

Jože Sevljak: intenzivna glasbena vzgoja je 
dejavnost, ki na iniciativo in dobro voljo glasbe
nega pedagoga poteka v popoldanskem času v 
šolski zgradbi. Sola v Šmartnem gleda na to kot 
eno izmed možnosti za socializacijo mladih-

Jože Žunič: to dejavnost bo potrebno vklju
čiti v okvir glasbene šole. 

T. Z . iz Cerovice: „Otroci hodijo iz Bukovice 
in okoliških vasi tudi do 7 km daleč v Cerovice 
do avtobusa, ki jih odpelje v šolo v Šmartno. Iz 
teh vasi je okrog 18 otrok. Prevoz otrok iz Ma-
molja, kjer jih je neprimerno manj, je organi
ziran, ali ne bi bilo možno organizirati tudi pre
voz za šolske otroke iz Bukovice in ostalih 
vasi? Cesto proti Bukovici bi uredili občani in 
KS, da bi bila sposobna za prevoz učencev. 

Jože Sevljak: prevoz iz Mam olj a smo organi
zirali zaradi nujnih potreb, da smo tem učen

cem sploh omogočili pouk. V letošnjem letu 
bomo ponovno pregledali poti učencev do šole 
in se dogovorili za ustrezne rešitve. Sicer pa 
podpiram predlog, da se za te učence organizira 
prevoz. 

F. P. iz Šmartna: „Kdaj bo v občini steklo 
usmerjeno izobraževanje? " 

Mitja Nastran: projekt usmerjenega izobraže
vanja je še v razpravi. Pri občinski izobraževalni 
skupnosti deluje posebna komisija, k i od naših 
OZD zbira ustrezne podatke. Problemi so pred
vsem pri prostorih in kadrih za usmerjeno izo
braževanje. Letos usmerjenega izobraževanja v 
občini še ne bo. 

M . L . iz Litije: „Učenci, ki obiskujejo novo 
šoto na Graški Dobravi, imajo slab dostop do 
šole Tudi v okolici trgovine na Dobravi je ve
liko smeti, odkar se je pričel pouk v novi šoli 
Ali učence kdo opozarja na takšno onesnaže
vanje? " 

Jože Grošelj: dostop do nove šole je improvi
ziran in bo spomladi rešen z gradnjo dostopne 
ceste do šole. Šola vpliva vzgojno na učence 
glede onesnaževanja okolja, vprašanje pa je, 
koliko je pri tem storila trgovina. Morda bi bilo 
treba ob trgovini namestiti več košev za odpad
ke. Vsekakor pa je tu potrebno večje angažira
nje tako šole kot tudi trgovine in staršev-

V. B. iz Litije: „Kako bo v času počitnic 
organizirano varstvo za tiste otroke, ki so med 
šolskim letom v varstvu v šoli? A li bo organizi
rano varstvo otrok v vrtcih tudi v popoldan
skem času? Ali se razmišlja o gradnji jasli v 
okviru otroškega varstva? Kdaj in kje bo zgra
jen novi vrtec v Litiji? " 

Jože Grošelj: če bo dovolj prijavljenih učen
cev za varstvo med počitnicami, ga bomo orga
nizirali, v nasprotnem primeru pa iz ekonom
skih razlogov ne. O tem se bomo pogovorili tudi 
s starši. 

Dragica Turenšek: na podlagi ankete smo 
ugotovili, da so bili samo trije interesenti za 
popoldansko varstvo, zato ga nismo organizirali. 
Razmislili bomo o ponovni anketi. 

Mari Merzelj: jasli bodo v okviru novega 
vrtca ob šoli na Graški Dobravi, Po programu 
bo gradnja stekla v letu 1979-80. 

M. P. in S. K. iz Litije:,,Kateri organ določa 
dokumente, s katerimi se določajo osebni do
hodki zaposlenih v skupnih strokovnih službah 
SIS v Litiji? Med občani se širijo govorice, da 
imajo zaposleni v skupnih strokovnih službah 
SIS previsoke osebne dohodke- Po kakšnih me
rilih se določajo ti osebni dohodki?" 

Mari Merzelj: osebni dohodki zaposlenih v 
skupnih strokovnih službah SIS so po Samou
pravnem sporazumu o osnovah in merilih za de
litev sredstev za osebno in skupno porabo delav
cev del. skupnosti, upravnih organov in delavcev 
strokovnih služb, skupš. dr. pol. skupnostih, 
delavcev str. služb, preds. SRS, ustavnega so
dišča SRS in samoupravnih interesnih skup
nosti. 

Delitev točk znotraj skupnih strokovnih 
služb SIS je na podlagi sistemizacije in analitič
ne ocene delovnih mest v skladu s samouprav
nim sporazumom. V letošnjem letu se predvi
deva nov samoupravni sporazum, ki bo veljal 
samo za SIS. 

M . K. iz Litije: „Ali bo letos v jeseni vpis v 3. 
letnik administrativne Šole v Litiji? " 

Jože Žunič: v naslednjem šolskem letu 
bomo organizirali vpis, če bo dovolj kandida
tov. Problem je v tem, da morajo diplomanti 
2 letne administrativne šole opravljati pred vpi
som v 3. letnik administrativne šole diferencial
ne izpite. 

J . S. iz Litije: „Ali bo stenografija v H. letni
ku 2-letne administrativne šole odpadla? " 

Jože Žunič: septembra je republiški komite 
za izobraževanje sklenil, da se stenografija uve
de kot fakultativni predmet v 2-letno admini
strativno šolo za novo vpisane slušatelje. 20. 
januarja bo komite ponovno razpravljal o tem 
vprašanju in tudi podal tolmačenje, ali bodo mo 
rali slušatelji, k i so vpisani v II. letnik opravljati 
izpit iz stenografije ali ne. O stališčih komiteja 
bomo obveščeni. 

P r ihodnj ič , 7. F E B R U A R J A od 
10. do 1 2. ure 

V P R A Š A N J E O D G O V O R 

na temo 

U R B A N I S T I Č N O P L A N I R A N J E 

Vprašanja s p o d r o č j a : 
pridobivanje lokacijskih in grad
benih dovoljenj 
problematika zazidalnih n a č r t o v 
prisotnost o b č a n o v pri sprejema
nju u rban i s t i čn ih planov 
gradnja poč i tn i šk ih hišic 
č r n e gradnje 
gradnja p o m e m b n e j š i h objektov 
v prihodnjem letu 
ostala problematika s področ ja 
urbanizma 
načr tovan je stanovanjske gradnje 
Pokl ič i t e na štev. 88-007 in 

takoj boste dobi l i ustrezen odgovor. 

P. K. iz Save: „Kdaj se lahko spremeni šolski 
okoliš in v katerem primeru se lahko ukine 
šola? " 

Jože Grošelj: šolski okoliš spremeni skupšči
na občine, manjše korekture pa se izvajajo v 
okviru šole. Ukinitev šole je predvsem stvar za
interesiranih krajevnih skupnosti in staršev in pa 
števila učencev. Za Savo ne razmišljamo o uki
nitvi šole. 

A. K. iz Litije: „Kako je sedaj zasedena stara 
šola v Litiji? Ali se bo kaj obnavljala? " 

Jože Grošelj: stara šola je v celoti zasedena z 
osnovno šolo, glasbeno šolo in posebno šolo. 
40 % prostorov zaseda osnovna šola, ostalo pa 
glasbena in posebna šola. Adaptacija šole je 
predvidena za konec referendumskega obdobja. 

Telefon je bil močno obremenjen (Foto: „Zofka") Akcija je uspela - vprašanj je bilo veliko (Foto: „Zofka") 



Nov otroški vrtec v Šmartnem 
7. Januarja 1977 je Skupnost otro

škega varstva Litija realizirala eno 
izmed nalog svojega delovnega progra
ma - odprla je nov otroški vrtec v 
Šmartnem, k i bo sprejel pod svoje 
okrilje 60 otrok v starosti od 2 do 7 
let. 

Glede na dosedanje tesne in ne
ustrezne prostore v zadružnem domu, 
kjer je vrtec domoval od leta 1970 
dalje, pomeni novi objekt precejšnjo 
pridobitev za kraj, še zlasti pa veselje 
za nekatere starše, ki bodo lahko 
vključili v ustrezno obliko organizi
ranega družbenega varstva marsikate
rega otroka, ki doslej te možnosti ni 
imel. 

Vrtec v Šmartnem bo organiziran 
kot dislocirana enota W Z Litija. Iz
delan je po načrtu ing. arh. Tije Bad-
jura iz Projektivnega ateljeja Ljublja
na. Objekt ima tri igralnice, razdelilno 
kuhinjo in samostojno centralno ogre
vanje; domiselno je urejena ožja zuna
nja ureditev. Prostor v vrtcu bo na 
novo pridobilo okrog 20 otrok, kar bo 
zadoščalo za naslednjih nekaj let, pri 
čemer je pomembno poudariti, da je 
možno etapno dograjevanje novih 
učilnic skladno s potrebami in mate

rialnimi možnostmi kraja. 
Izvajalec gradbenih del je Gip Be

ton Zagorje, ki je ob upoštevanju 
nekaterih nepredvidenih in dodatnih 
del zaključilo gradnjo v devetih mese
cih od oddaje del. 

Poleg neugodnih vremenskih raz
mer v času, ko je vrtec izročen svoje
mu namenu, so finančne težave glavni 

, vzrok dejstvu, da je ostalo za sedaj 
neurejeno še širše okolje novega vzgoj-
novarstvenega objekta. Menimo pa, da 

bo ob sodelovanju SOV, V V Z Litija, 
KS in drugih krajevnih dejavnikov 
odpravljena tudi ta pomanjkljivost in 

' •bo objekt že v spomladanskem času 
izrazil svojo še popolnejšo in sklad
nejšo podobo. 

Pokroviteljstvo nad novim vrtcem v 
Šmartnem je prevzela Industrija usnja 
Vrhnika - TOZD Šmartno, kije zara
di zaposlenosti velikega števila žena 
prav gotovo zelo zainteresirana za 
organizirano otroško varstvo v kraju. 

Tudi notranjost novega vrtca v Šmartnem je lepo urejena (Foto: „Zofka") 

Prenovljena muzejska 
zbirka NOB 

Dne 18. decembra 1976 smo 
odprli prenovljeno - dopolnjeno 
našo muzejsko zbirko NOB v gra
du Bogenšperk Litija. 

Dopolnjena zbirka se je razši
rila tudi na politični del našega 
boja, kar smo sedaj pogrešali. 
Delo z muzejem še ni dokonča
no, temveč se bo še dopolnjeva
lo. Zaradi tako obširnega dela na 
tem področju se seveda vrinejo 
tudi neljube pomote oz. navedbe, 
katere bomo sproti odpravljali. V 
muzeju smo nastavili knjigo pred
logov in pripomb, v katero naj 
obiskovalci, predvsem borci, da
jejo svoje objektivne pripombe in 
predloge, ki nam bodo dobro
došli pri nadaljnjem delu. Vse 
delo ob razširitvi naše muzejske 
zbirke je vodil predsednik našega 
združenja Franc Vidic s strokov
no pomočjo Muzeja revolucije iz 
Ljubljane, pri zbiranju zgodovin
skega arhiva pa je sodelovalo 
večje število naših udeležencev 

NOV. Tega materiala se je nabra
lo precej in bo treba misliti še na 
dodatno sobo. 

Otvoritev je bila združena s 
kulturnim programom pevskega 
zbora KUD Jevnica pod vod
stvom Mihe Vahna in Tambura
škim zborom iz Ljubljane pod 
vodstvom Staneta Kokalja in 
pevcem Perom Dimitrijevićem. 
Slavnostni govor je imel predsed
nik ZZB NOV Litija Franc Vidic, 
ki je obudil spomin na znano 
bitko na Tisju 24. decembra 
1941, kjer je sodeloval II. Štajer
ski bataljon pod vodstvom Fran
ca Rozmana-Staneta, na ta dan 
praznuje naša občina svoj občin
ski praznik. 

Na tej proslavi so bile podelje
ne borcem Zidanškove in XII. 
brigade knjige te brigade, ki jih je 
podelil predsednik SO Litija Jože 
Dernovšek. Po proslavi in ogledu 
muzeja je bilo tovariško srečanje. 

r 

Starejši so se zbrali 

v . 

4. decembra 1976 je krajevna organizacija RK Litija organizirala sreča
nje starejših občanov starih nad 70 let. 

Srečanja, kije bilo organizirano v prizidku Gostinskega podjetja Litija, 
se je udeležilo 263 občanov. 

Za prijetno razpoloženje so poskrbeli učenci Osnovne šole Dušan Kve-
der-Tomaž iz Litije, ki so izvedli kratek, a prijeten kulturni program. 

Čeprav vreme ni bilo najbolj primerno, so se povabljeni z veseljem 
udeležili srečanja, organizatorji pa smo bili tega zelo veseli. 

Zato se bomo, dragi občani, vsako leto potrudili, da bo srečanje čim
bolj prijetno in da se ga boste radi udeleževali in spominjali. 

Verjemite, da si aktivisti Rdečega križa želimo čimveč takih srečanj, 
saj vam tako tudi dokažemo, da mislimo na vas, o vašem zdravju in 
življenju, zato smo vedno pripravljeni prisluhniti vašim težavam in vam 
pri teh pomagati, če je to v naši moči. 

V letu 1977 si bomo prizadevali organizirati srečanje v poletnem času, 
vas pa bomo pričakovali v polnem številu. Lemut Karlo 

P O R O Č I L O 0 F I N A N C ! R . VNJI; 
G L A S I L A O B Č A N O V V L BI t. ! 976 

1. D o h o d k i : 

1. Saldo iz leta 1975 
2. Dotacija Skupščine občine Litija 
3. Dotacija Kulturne skupnosti 
4. Dotacija skupnosti otr. varstva 
5. Dotacija izobražev. skupnosti 
6. Dotacija telesnokult. skup. 
7. Dotacija skupnosti soc. skrbstva 
8. Dotacija samoupravne stan. skup. 
9. Dotacija OK ZKS Litija 

10. Dotacija Obč. sindikalnega sveta 
11. Dotacija OK ZSMS Litija 
12. Dotacija Obč. odb. Rdečega križa 
13. Prispevek Krajevnih skupnosti 
14. Prispevki delovnih organizacij 

in objave in oglasi 

9.026,50 din 
60.000,00 din 
40.000,00 din 
15.000,00 din 
15.000,00 din 
15.000,00 din 
10.000,00 din 
15.000,00 din 
5.000,00 din 
5.000,00 din 
5.000,00 din 
2.000,00 din 

35.000,00 din 

73.290,30 

SKUPAJ 304,316,80 din 

2. I z d a t k i : r 

i 

1. Tisk Glasila občanov 
2. PTT - dostava Glasila obč. 
3. Kilometrina in dnevnice 
4. Avtorski honorarji s prispevki 
5. Ostali materialni stroški 

231.274,30 din 
43.150,40 din 

3.476,00 din 
30.022,05 din 

1.407,10 din 

SKUPAJ 309.329,85 din 

Dohodki: 304.316,80 din 
Izdatki: 309.329,85 din 
Saldo 5.013,05 din v minusu 

Tudi mi v »novi« šoli 
Tako se zadovoljni smehljajo učen

ci in učiteljice Posebne osnovne šole v 
Litiji. Čeprav so nove prostore dobili 
v stoletni šoli, so vsi srečni, ker je vse 
lepše, večje, udobneje, pouk samo 
dopoldne, lastne učilnice, prostor za 
varstvo, knjižnico, telovadnico . . . 

Delo šole pa nam bo predstavila 
tovarišica ravnateljica Kralj Regina: 
Začetek naše ustanove je 5. sept. 
1965 s 16 učenci v kombinaciji 1. in 
2. razred ter 3. in 4. razred. Učilnica 
je bila zunaj osnovne šole, brez sna
žilke in kurjača, šola se je nato iz leta 

učencem OŠ Gabrovka. Letos pa s 
prevozi pomagamo učencem OŠ 
Šmartno. 

Letošnje leto, z izgradnjo nove šole 
na Graški Dobravi, je pomembno tudi 
za nas. Dobili smo 36 % stare osnovne 
šole. Ker zajemamo otroke celotne 
občine in zato, da so lahko vključili 
tudi učence, ki so zaradi dosedanjega 
3-izmenskega pouka obiskovali OS, 
smo učilnice OŠ adaptirali, ter tako 
uspeli organizirati pouk v eni izmeni. 

Ta pregraditev- prostorov je bila 
možna, ker v naših razredih je število 

Pouk v Posebni šoli je odslej mnogo bolj prijeten (Foto: „Zofka") 

v leto širila- Evidentiranje otrok je 
potekalo redno, ker je bila v okviru 
skupščine občine Litija ustanovljena 
komisija za razvrščanje otrok in mla
dostnikov z motnjami v telesnem in 
duševnem razvoju- Šola se je glede na 
potrebe vsako leto širila samo s števi
lom otrok in kadrom, ne pa s prostori. 
Od osamosvojitve, 5. septembra 1969, 
ko so bili na šoli 4 oddelki s 36 učenci 
pa do sredine novembra 1976, ko je 
na šoli 10 oddelkov in 86 učencev, 
smo imeli 1 lastno učilnico, 2 učilnici 
v souporabi z glasbeno šolo in 1 učil
nico v kleti. Eno učilnico smo si ure
dili samo na pregrajenem stopnišču. 
Pouk je potekal v treh izmenah. Kljub 
nemogočim prostorskim pogojem smo 
zajemali otroke iz Gabrovke, Kostrev-
nice, Save, Bogenšperka, Vač . . . 

Neurejena prehrana in dolge ure 
pešačenja v vsakem vremenu gotovo 
ni dobro vplivalo na zdravje otrok. 
Zanimivo, da so otroci' kljub temu 
zelo radi prihajali v šolo, kar je razum
ljivo, saj so le v tovrstnem zavodu 
dosegali uspehe. 

Šola je storila vse, da bi zajela čim 
več otrok. Odprla je dislociran od
delek v Gabrovki (nižji razredi). Lan
sko leto pa je organizirala prevoz s 
kombijem višjih razredov iz Gabrovke. 
Istočasno pa smo lahko pripeljali 
otroke iz kostrevniškega področja. 
Kombi pa ni predstavljal veliko prido
bitev le našega zavoda, ampak tudi 

učencev od 5 do 15. 
Z našo „novo" šolo smo zadovoljni 

vsi, tako učenci kot strokovni delavci. 
Kot vodja šole od ustanovitve imam 
tokrat prvič svojo primerno pisarno. 

Največje veselje pa je preselitev 
zbornice iz pregrajenega hodnika v lep 
svetel in dovolj velik prostor. Veliko 
srečo pa kažejo učenci, saj so dobili 
svoje učilnice in občutek, da jekonč-
no nekaj samo njihovega. To vidimo v 
njihovem odnosu do opreme v učil-

„novi" šoli resno in vestno. Zato se ne 
čudimo, ko včasih preveč ljubosumno 
čuvajo vsak kv. m šole. 

Čeprav smo se vsi zavedali, kaj 
pomeni dovolj prostora za možnost 
vzgoje izobraževanja in usposabljanja, 
smo kljub temu sami presenečeni, kaj 
vse lahko sedaj nudimo učencem, to 
je poleg kvalitetnejšega pouka še 
izvenšolska dejavnost. Najbolj pa se 
veselimo organizacije šolske zadruge, 
ki bo zaživela po polletnih počitnicah 
in omogočila učencem v okviru šolske 
skupnosti popolno samoupravljanje. 
Če se bo naša zamisel uresničila, po
tem se bomo bolj kot doslej približali 
zahtevam naše družbe. To je vzgoja 
bodočega samoupravljalca, ki bo spo
soben ne samo preživljati sebe in svojo 
družino, ampak koristiti naši sociali
stični družbi. 

Naši načrti v bodoče so, da po pro
gramu samoprispevka za izgradnjo šol 
adaptiramo staro OŠ, tako bodo tudi 
naši prostori postali sodobnejši in bolj 
funkcionalni, v načrtu imamo tudi 
internat za približno 30 učencev, ki bi 
5 dni v tednu lahko stanovali v Litiji. 
Internat je nujno potreben, saj je še 
vedno veliko otrok tako oddaljenih od 
naše matične šole, da niti poseben 
prevoz ni mogoč. V internat bi bili 
vključeni tudi učenci, k i iz kakršnih 
koli razlogov ne morejo živeti doma. 
Zanimiv je podatek, da je kar 16 
otrok iz navedenih krajev po domovih 
izven občine. Da to ni idealna rešitev 
je razumljivo, saj so ti otroci 8 let 
odtrgani od doma in kraja. Glede na 
to, da so ti otroci zaradi svojih psiho
fizičnih potreb že itak težko prilagod
ljivi, nam ni potrebno posebej poudar
jati kvarnega vpliva take rešitve prob
lematike. 

Prosvetne delavke 
„Zofka") 

Posebni šoli so končno prišle do svoje zbornice (Foto: 

nicah, zidovih in sploh V celotni 
disciplini in redu na šoli. Mnogokrat 
so naši učenci z zavidanjem v očeh 
gledali dežurnega učenca OŠ, tokrat 
pa so to delo prevzeli sami na naši 

Naše zadovoljstvo bo popolno, ko 
bomo dosegli vse zastavljene cilje in 
zagotovili našemu otroku vse, kar mu 
je že z ustavo zagotovljeno. 

Mojca 
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Delegatom 
Na 14. sejo sta se sestala zbor združenega dela 

in zbor krajevnih skupnosti dne 30. decembra 
1976 in obravnavala amandmaje k predlogu druž
benega plana o razvojnih perspektivah o b č i n e Li
tija za obdobje 1976—80, ki so nastali na pobudo 
skupščin samoupravnih interesnih" skupnosti. 
Poleg odlokov o začasnem financiranju proračuna 
obč ine Litija sta zbora kot pomembne t o č k e 
dnevnega reda sprejela predloge odlokov o urbani
s t i čnem programu, redu o b č i n e Litija, prostor
skem planu ter zazidalnem načrtu Kresnic. 

Odloki, ki urejajo prostor o b č i n e Litija, so za 
nadaljnji razvoj velikega pomena, saj urejajo na 
novo gospodarjenje s prostorom tam, kjer so od
loki že veljali in tam, kjer doslej to ni bilo urejeno. 
Zbora sta obravnavala tudi p o r o č i l o o dejavnosti 
glasbene šole in sprejela sklep, da se izobraževalni 
skupnosti o b č i n e Litija priporoča, da v okviru 
dogovorjenih sredstev zagotovi sredstva v soraz
mernem porastu glede na leto 1976 tudi v letu 
1977 za financiranje glasbene šole. 

Po programu dela skupšč ine je tudi komisija za 
inovacije podala poroč i lo o delu v preteklem letu. 
Skupščina je razrešila občinskega javnega toži lca 
tov. Rom Cirila in imenovala Janhuba Boža za 
občinskega javnega tožilca. 

Delegate za zbor združenega dela in zbor kra
jevnih skupnosti o b v e š č a m o , da bosta zbora zase
dala predvidoma v z a č e t k u meseca marca. 

Zbora sta sprejela predlog koordinacijskega 
odbora za spremljanje skupne porabe pri izvršnem 
svetu in valorizirala dogovorjene programe samo
upravnih interesnih skupnosti s področja družbe
nih dejavnosti v obč in i Litija. 

J 

ODLOK 
o urbanističnem 

programu 
Sprejela zbor združenega dela in zbor krajevnih skupnosti na 

seji 30/12-1976, veljaven bo po objavi v Uradnem listu, od sre
dine januarja dalje. Izdelava: Urbanistična služba pri GIP „Grad-
metal" Litija, ing. arhitekt Cerar Marija. 

Pred sprejemom je bil predlog v javni razgrnitvi, obravnaval ga 
je odbor za prostorsko planiranje in izvršni svet. 

Odlok je dejansko novelacija sedaj veljavnega odloka iz leta 
1970. S tem odlokom z vsemi prilogami na kartah in v tekstual
nem delu so dane osnove za družbenoekonomski in prostorski 
plan občine. Določa osnovne smernice za izrabo prostora. 

Dokumenti za izvajanje tega odloka,so: 
- tekstualni del in karte v merilu 1:25.000 
- prostorski plan 
- urbanistični načrti 
- zazidalni načrti 
- odlok o urbanističnem redu 
- počitniške hišice. 

V programu je prikazano stanje v občini glede na prirodne 
pogoje, število prebivalcev, proizvodnih elementov in bistveni 
elementi razvoja območij in naselij. Dana je tudi ocena izhodišč 
za prognoze razvoja občine. Na kartah je prikazana vodnogospo
darska ureditev, zaščitena in zavarovana območja, kulturno 
spomeniška pomembnejša območja. Določeni so rezervati: za pli
novod, ki bo iz Krašnje preko Moravske doline med vasema 
Ribče — Vernek speljan po mostu preko reke Save do Kresnic, za 
Zasavsko cesto po varianti Ribče — Hotič Konj — Ponoviče — 
Sp. Log, območje vodnih zajetij, rezervat za cesto Šmartno 
Radohova vas in druge lokalne ceste, rezervat ob železniški progi 
in rezervat za daljnovode. 

Prostorski plan sta izdelala Biro za gospodarsko načrtovanje in 
Biotehniška fakulteta, oba iz Ljubljane. Š tem planom je izdelan 
prikaz vrednosti zemljišča in rasti za kmetijska in gozdarska zem
ljišča. Osnovni namen pa je razdelitev zemljišča na tri območja. 
V prvem območju so zemljišča trajno namenjena za kmetijsko 
dejavnost. 

Na drugem območju so površine sicer namenjene za kmetijsko 
proizvodnjo, vendar se lahko po posebnem postopku namenijo 
tudi za druge namene (soglasje Kmetijske zemljiške skupnosti). V 
tretjem območju so zemljišča, ki se brez posebnih postopkov 
lahko namenijo za nekmetijske namene (zazidava). 

Urbanistični načrt se sprejme za Litijo in Šmartno. Sedanji 
načrt bo potrebno še v tem in prihodnjem letu dopolniti in opra
viti še druge popravke. 

Zazidalni načrti se po tem programu sprejmejo za vasi: Jevni-
ca, Kresniške Poljane, Sava, Vače. Gabrovka in Kresnice in za 
posamezna območja v okviru urbanističnega načrta. Povsod so že 
sprejeti delni zazidalni načrti, kij ih bo potrebno dopolnjevati oz. 
razširiti (Jcvnica, Vače, Sava, Gabrovka). Zazidalni načrt za Kres
nice je sprejet, za Litijo in Šmartno se zazidalni načrti sprejemajo 
po potrebi. 

V odloku o urbanističnem redu je dano poročilo v posebnem 
sestavku. 

S kartami so določena tudi območja, kjer se lahko gradijo 
počitniške hišice. Območja so bila določena v sporazumu s kra
jevnimi skupnostmi. 

Odlok še nadalje določa, da se pri gospodarjenju s prostorom 
upoštevajo vsi načrti za gospodarjenje z gozdovi, geodetska doku
mentacija, vključno s podzemnim katastrom, ki se mora izdelati, 
srednjeročni in dolgoročni plan ekonomskega razvoja, register 
zaščitenih kmetij in elaborat spomeniškega varstva. 

S tem kratkim prikazom so podane le nekatere značilnosti 
odloka, ki bo veljal za prihodnjih pet let. 

ODLOK 
o urbanističnem 

redu 
Odlok je usklajen z urbanističnim programom in ureja zadeve, 

ki niso konkretno rešene z urbanističnim programom. Ureja za-
zidavo in pogoje zazidave povsod tam, kjer še ni sprejet zazidalni 
načrt. Gradnja kakršnihkoli objektov ni dovoljena na zavarovanih 
območjih. Izjeme so v izrednih primerih in če to dovoli izvršni 
svet občinske skupščine Litija. Za objekte, ki so registrirani kot 
kulturni ali drugi spomeniki, velja poseben režim in se lahko le 
urejajo z dovoljenjem oz. soglasjem pristojnega zavoda. Urejanje 
zavarovalnih območij in vasi je možno le na podlagi asanacijskih 
načrtov, ki jih sprejme krajevna skupnost, potrdi pa občinska 
skupščina. 

V odloku je podrobno določeno, kdaj, kje in s kakšno doku
mentacijo je možna gradnja ali adaptacija zgradb. Dovoljena je 
nadomestna gradnja novih objektov kmečkih in drugih hiš, obrt
na dejavnost, objekti javnega lokalnega pomena in to predvsem 
znotraj meje strnjenega naselja ali v neposredni bližini naselij na 
zemljiščih, ki so za kmetijsko proizvodnjo manj pomembna. Vsa 
gradnja objektov se mora prilagoditi okolici, zato je tudi potreb
no, da se predhodno izdela urbanistična dokumentacija, ki je 
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Pravna pomoč 
Od 1. februarja 1977 dalje bo „ P R A V N A 

POMOĆ" organizirana v okviru uprave skupščine 
obč ine Litija in ne več pri Delavski univerzi v 
Litiji. 

O b č a n o m bo nudena pravna p o m o č 
vsak: 
— prvi ponedeljek v mesecu od 8. do 12. ure 
— prvo sredo po 15. v mesecu od 8. do 16. ure 

Prosimo občane , da to upoštevajo! 

SKUPŠČINA OBČINE LITIJA 
J 

osnovni dokument gradbenega dovoljenja. Odlok določa, da je za 
gradnjo potrebno pridobiti od občine — oddelka za gospodarstvo 
- lokacijsko in gradbeno dovoljenje za vse novo gradnje. Izjema 
je gradnja kmečkih gospodarskih poslopij, za kar je potrebno le 
gradbeno dovoljenje in manjše pomožne kmetijske in druge ob
jekte (n. pr. drvarnice, lope), za kar je potrebno potrdilo. Za 
garaže, če se gradijo samostojno, za shrambe za kmetijske stroje 
in podobno, je potrebno gradbeno dovoljenje. 

Odlok podrobno določa pogoje gradnje, te pa v dokumentaciji 
za posamezni objekt predpiše urbanist. Naj navedemo le nekatere 
značilnosti: 

- višina objekta se mora prilagoditi okolju, 
- gradijo se dvokapne strehe, naklon se določi glede na okolico, 
- ravne strehe niso dovoljene, ravno tako ne salonitna kritina in 

pločevinasta kritina, niso tudi dovoljeni razni mozaiki in letni
ce na strehi, 

- odmik zgradb mora biti najmanj tolikšen, da so zagotovljeni 
higiensko zdravstveni in požarno varstveni pogoji. Predviden 
odmik S- 10 m pa je lahko tudi manjši, če se soseda sporazu
meta, če drugače ni mogoče graditi. Objekt mora biti odmak
njen najmanj 5 m od ceste. Ta odmik pa je različen glede na 
značaj ceste, 
ograje morajo biti estetsko oblikovane z največjo višino 80 
cm. Prednost imajo žive meje, ki pa se morajo obrezati do 
dovoljene višine, 

- vsaka zgradba mora biti priključena na komunalne naprave, če 
pa teh ni, se morajo zgraditi vodnjaki, predvsem greznice, ki so 
zaprte in ne motijo sosedov in okolice, 

- po vsaki gradnji se mora urediti okolica primemo kraju, 
- pred uporabo si mora investitor za vse objekte, za katere je 

bilo izdano potrebno gradbeno dovoljenje, pridobiti UPO
RABNO DOVOLJENJE pri istem oddelku, ki je dovoljenje 
izdal. 
Za pridobitev lokacijskega dovoljenja je potrebno: 
dokazilo o razpolagalni pravici z zemljiščem, ki ga izda zemlji
ška knjiga Občinskega sodišča I. v Ljubljani, 

Delegatsko 
vprašanje 

Delegacija krajevnih skupnosti Litija - desni 
breg je na zboru krajevnih skupnosti 10. decembra 
1976 postavila vprašanje, zakaj se vse do danes ni 
pričelo z ureditvenimi deli Pokopališke in Sitar-
jevške ceste v Litiji, čeprav jim je bilo zagotov
ljeno, da se bodo dela pričela 10. oktobra 1976. 
Občane zanima tudi to, zakaj so bila finančna 
sredstva, namensko zbrana na podlagi referendu
ma, uporabljena za popravilo in asfaltiranje cest v 
Shvni in Jevnici. 

Izvršni odbor samoupravne komunalne skup
nosti je posredoval naslednji odgovor: „Na svojih 
rednih sejah izvršni odbor nikoli ni sprejel sklepa, 
da se prične z modernizacijo Šmarske in Sitarjev-
ške ceste 15/10-1976, niti ni noben p o o b l a š č e n 
član v kakršnikoli obliki dajal izjave za pričetek 
teh del. 

Med samoupravno komunalno skupnostjo 
obč ine Litija in krajevno skupnostjo Litija — desni 
breg je bila podpisana pogodba o sofinanciranju 
modernizacije dela Šmarske in Sitarjevške ceste in 
o oročanju sredstev za pridobitev kredita pri Beo
grajski banki. Pogodba je bila s strani krajevne 
skupnosti podpisana dne 23/11-1976. Do 
23/12-1976 (ko je bil sestavljen ta odgovor), KS 
Litija desni breg na račun samoupravne komunal
ne skupnosti o b č i n e Litija ni nakazala niti dinarja. 

Navedeno pomeni, da namenskih sredstev, 
zbranih iz samoprispevka za modernizacijo Šmar
ske in Sitarjevške ceste, ni na računu samoupravne 
komunalne skupnosti in niso mogla biti uporablje
na za popravilo in asfaltiranje cest na Slivno in v 
Jevnici". 

V • J 

- tehnična dokumentacija, ki jo izdela urbanistična služba in vsa 
potrebna soglasja, ki so priloga dokumentacij. 
Za gradbeno dovoljenje se predloži lokacijsko dovoljenje in 

projekt za objekt, ki pa mora biti usklajen z določenimi pogoji v 
lokacijskem dovoljenju. 

Geodetska izmera, izdelava kart in zakoličba objekta se opravi 
po geodetski upravi ali organizaciji, ki jo za to pooblasti občina. 
Za uporabno dovoljenje se k vlogi priložijo atesti za elektriko, 
dimnike, centralno kurjavo in drugo, odvisno od opremljenosti 
objekta. 

Za objekte, kjer lokacijsko dovoljenje ni potrebno, se takoj 
zaprosi za gradbeno dovoljenje. Predloži se potrdilo o razpolaga
nju z zemljiščem, načrti, geodetska karta in soglasja (n. pr. elek-
tro). Za izdajo potrdila pa je poleg vloge potrebno predložiti 
obvezno potrdilo o lastninski pravici. 

V odloku je še določeno, da se smejo zemljišča uporabljati le 
za namene kot določa urbanistični program. Na varstvenem ob
močju izvirov pitne vode in podobno ni dovoljena poraba in 
skladiščenje strupenih tekočin ali izvajati kakršnakoli druga dela, 
ki bi vplivala na vodo. 

Vse stroške komunalne opremljenosti nosi vedno le investitor. 
Krajevna skupnost sprejme za svoje območje pogoje in višino 
prispevka za priključke na komunalne objekte, kar je določeno v 
25. členu tega odloka. 

Na izletniških točkah se morajo urediti parkirišča in odlagali
šča za smeti. 

Velikost in urejenost stavbnega zemljišča mora biti prilagojena 
funkciji objekta. 

Za gradnjo počitniških hišic veljajo vsi pogoji kot za druge 
objekte. Potrebno je lokacijsko, gradbeno in uporabno dovolje
nje. V vinorodnih območjih velja še dodatni pogoj, da mora imeti 
lastnik najmanj 500 m 2 vinorodnih površin. 

Odlok se mora na novo uskladiti in dopolniti po preteku 5 let. 
Sedaj veljaven odlok iz leta 1976 in dopolnitev iz leta 1972 pa se 
razveljavita. 

Z A M E N J A V A V O Z N I Š K I H D O V O L J E N J 

Nov pravilnik o obrazcih predpisuje nov obrazec vozni
škega dovoljenja. 

Oddelek za notranje zadeve bo začel z zamenjavo vozni
ških dovoljenj 1/2-1977. Zamenjava vozniških dovoljenj 
bo tekla vse do 31/12-1980, in sicer tako, da bodo vozni
kom menjali vozniška dovoljenja, ko jim preteče rok 
veljavnosti, ali ob uničenju. 

Voznike opozarjamo, da morajo 30 dni pred pretekom 
veljavnosti zaprositi za zamenjavo vozniškega dovoljenja na 
oddelku za notranje zadeve. Pri zamenjavi mora voznik 
predložiti vozniško dovoljenje in dve fotografiji velikosti 
3,5 x 4,5. 



ODLOK 
o zazidalnem načrtu 

Kresnic 
Sprejem, izdelava in veljavnost kot odlok o urbanističnem pro

gramu. 
Ureja zazidavo in komunalno ureditev naselja Kresnice. Zazi

dalni načrt prevzema vse do sedaj sprejete delne zazidalne načrte 
za ožja področja, ki so bili sprejeti na pobudo občine ali v dveh 
primerih na pobudo občanov. Ta načrt tako urejuje gradnjo in 
druge pogoje za individualno gradnjo, družbeno gradnjo (stolpiči, 
šola, trgovina) in to na površinah, ki bodo zadostovale za več let. 
Določa tudi površine, kjer bo možno gradnjo še razširiti. Gradnja 
bo možna le na tistem delu Kresnic, kjer je to predvideno v 

zazidalnem načrtu, ne bo pa možno graditi na površinah, ki j ih 
zazidalni načrt sicer namenja za gradnjo in bo potrebno izdelati 
dopolnitev načrta. 

IZVLEČEK 
iz poročila o delu 

komisije za ugotavljanje 
izvora premoženja 
Skupščine občine 

Litija 
Komisija za ugotavljanje izvora premoženja je bila uzakonjena 

kot organ, ki vodi posebni postopek za odmero davka, z zako

nom o davkih občanov. Skupščina občine Litija jo je na osnovi 
citiranega zakona imenovala 7. 10. 1975. Sestavljena je iz šestih 
članov in šestih namestnikov. 

Komisija je na svojih rednih sejah obravnavala 105 obvestil 
občanov o njihovem premoženju. V večini primerov je ugotovila, 
da ni osnov za uvedbo posebnega postopka, v določenih primerih 
pa je zahtevala dopolnitev obvestil. Občane, ki so lahko dokazali 
izvor svojega premoženja, je komisija s sklepom obveščala, da 
poseben postopek ne bo uveden. Na svoji zadnji seji pa je komi
sija sprejela sklep, da so za dva primera že izpolnjeni vsi pogoji za 
uvedbo posebnega postopka. 

Komisija sproti proučuje tudi nova obvestila o premoženju 
občanov, ki jih posredujejo družbeno-politične skupnosti in 
organizacije ter občani. 

Pri svojem delu se komisija često srečuje sprenekaterimi pro
blemi, kot so: nezadostno sodelovanje vseh družbenih dejavni
kov, pomanjkljiva zakonodaja, skromna sodna praksa itd., kar pa 
seveda neugodno vpliva na njeno učinkovitost in ekspeditivnost. 

Kljub vsemu, prvi koraki so storjeni in ob ugodni družbeni 
klimi tudi rezultati ne bi smeli izostati. 

<\>IOI n i A V M i i ivn:iti<s\iii NKI t \ o s r i i i n . i i ; 

Sprejeti sklepi in stališča sej skupščin 
samoupravnih interesnih skupnosti 
s področja družbenih dejavnosti 
občine Litija 

V mesecu novembri' in decembru 1976 je potekala javna razprava o predlogih 
samoupavnih sporazumov o temeljih nlanov srednjeročnega razvoja samoupravnih 
interesnih skupnosti za družbene dejavnosti na območju SR Slovenije in obč in
skih za obdobje 1976-1980, o predlogih finančnih načrtov za leto 1977, o poro
čilih realizacij f inančnih načrtov občinskih SIS za devet mesecev 1976. leta. Ta 
gradiva so bila objavljena v prilogi Poročevalca za republiške skupnosti in v prilogi 
glasila Občanov za občinske skupnosti. Drugo graHivo je bilo posredovano dele
gatom in tako obravnavano v delegacijah, konferencah delegacij v T O Z H , O Z O , 
Krajevnih skupnostih in delovnih skupnostih izvajalcev. Predhodno je bila oprav
ljena konzultacija o gradivu za predvidene seje skupščin SIS s področja družbenih 
dejavnosti obč ine Litija z vsemi vodji delegacij, konferenc delegacij, predstavniki 
organizacij zborov izvajalcev in predstavniki družbenopol i t ičnih organizacij. 

Skupščine samoupravnih interesnih skupnosti: za izobraževanje, za otroško 
varstvo, kulturo, telesno kulturo, socialno skrbstvo in socialno varstvo so bile 
izvedene v času od 18. do 28. decembra 1976. 

Vse te skupnosti so na svojih sejah skupščin obravnavale naslednje skupne 
točke : 
1. Pregled sklepov zadnje seje skupščine, 
2. Poroči lo o realizaciji f inančnega načrta za devet mesecev 1976, 
3. Predlog rebalansa finančnega načrta za leto 1976, 
4. Samoupravni sporazumi o temeljih planov srednjeročnega razvoja SIS za druž

bene dejavnosti na območju SRS za obdobje 1976-1980, 
5. Samoupravni sporazumi o temeljih planov srednjeročnega razvoja obč insHh 

SIS za obdobje 1976-1980 - izračun sreHstev, 
6. Družbeni dogovor za uresničevanje planskih nalog na področju družbenih ne

javnosti v obč in i Litija, 
7. Predlogi finančnih načrtov za leto 1977 občinskih SIS, 
8. Obravnava gradiva za skupno strokovno s lužbo: 

— dopolnitev sporazuma o ustanovitvi skupne službe SIS za nodročja rip'žhe-
nih dejavnosti 

— poroč i lo o delu skupne službe za 6 mesecev 1976, 
— predlog finančnega načrta skupne službe za leto 1977, 

9. Vprašanja delegatov, 
Na vseh sejah skupščin so bili sprejeti po posameznih zborih l o č e n o in skupaj 

naslednji sklepi: pregledi sklepov zadnjih sej skupščin, poroči la o realizaciji fi
nančnih načrtov za 9 mesecev 1976 občinskih samoupravnih interesnih skupnosti 
s področja družbenih dejavnosti, predlogi rebalansov finančnih načrtov za leto 
1976 in pooblastila izvršnim odborom za d o k o n č n o izdelavo teh rebalansov po 
uskladitvi in sprejetju valorizacije programov dovoljene porabe, samoupravne 
sporazume o temeljih planov srednjeročnega razvoja SIS za družbene dejavnosti 
na o b m o č j u SR Slovenije za obdobje 1976-1980, samoupravne sporazume o te
meljih planov srednjeročnega razvoja občinskih SIS s področja družbenih dejav
nosti za obdobje 1976-1980 — izračun potrebnih sredstev po predloženi stopnji 
rasti 7,2 %, družbeni dogovor za uresničevanje planskih nalog na področju druž
benih dejavnosti obč ine Litija, predlogi finančnih načrtov SIS za leto 1977, pred
log zakona o začasnem financiranju samoupravnih interesnih skupnosti na 
področju družbenih dejavnosti v nrvem polletju 1977 in predlog zakona o spre
membah in dopolnitvah zakona o osnovah ter o načinu obračunavanja in plače
vanja prispevkov za financiranje samoupravnih interesnih skupnosti na področju 
družbenih dejavnosti v letih 1975 in 1976. Vse skupščine so sprejele dopolnitev 
sporazuma o ustanovitvi skupne službe SIS za nodročja družbenih dejavnosti, 
poroči lo o delu skupne službe za šest mesecev 1976 in nredloge potrebnih sred
stev za delo skupne službe za leto 1977. 

Poleg navedenih točk so posamezne samoupravne interesne sknnnosti obrav
navale še druga gradiva in sprejele v zvezi s tem sklepe in stališča. 

Izobraževalna skupnost 
VALORIZACIJA OSEBNIH D O H O D K O V V OSNOVNEM ŠOLSTVU ZA L E T O 
1976: 

1. SKLEP: 
Osebni dohodki delavcev v osnovnem šol

stvu se v letu 1976 valorizirajo tako, da je 
povprečni bruto osebni dohodek izračunan na 
pogojno nekvalificiranega delavca največ do 
višine 2.610 din. 

Pri izračunu povprečnega bruto osebnega 
dohodka na pogojno nekvalificiranega delavca 
v osnovnem šolstvu se odšteje posebne dodat
ke za delovne pogoje in to za kombinirani 
pouk in težka delovna mesta. 

Doseženi povprečni mesečni bruto osebni 

dohodki na pogojno nekvalificiranega delavca 
v osnovnem šolstvu znašajo: 
- Osnovna šola Litija 2.443 din 
- Osnovna šola Šmartno 2.403 din 
— Osnovna šola Gabrovka 2.273 din 
— Posebna osnovna š. Litija 2.456 din 

Presežek sredstev, zbranih pri izobraževalni 
skupnosti Litija po prispevni stopnji iz oseb
nih dohodkov iz občinskih virov, nad sredstvi 
predvidenimi z družbenim dogovorom o raz
porejanju dohodkov v letu 1976, se uporabi 
do višine, kot je navedeno v drugem odstavku 

te točke za valorizacijo osebnih dohodkov v 
osnovnem šolstvu. 

Na podlagi ocene dohodkov izobraževalne 
skupnosti Litija se v letu 1976 predvideva, da 
bo realizirano 1,119.000 din več dohodkov iz 
občinskih virov, kot je planirano. 

Ker so bila vzgojnoizobraževalnim zavo
dom v okviru dovoljene porabe za osebne 
dohodke dodeljena sredstva v globalu za 
107 % napram prejšnjemu letu, bodo zavodi iz 
teh sredstev delno prispevali sredstva za valori
zacijo osebnih dohodkov. 

Sredstva za valorizacijo na podlagi prvega dela tega sklepa so: 
šola znesek prispevek šole 
- Osnovna šola Litija 395.109 57.000 

Osnovna šola Šmartno 294.130 30.000 
Osnovna šola Gabrovka 271.393 — 

- Posebna osn. šola Litija 74.308 59.445 
SKUPAJ: 1,034.940 146.445 

razlika 
338.109 
264.130 
271.393 

14.863 
888.495 

Ta sklep začne veljati takoj, ko ga 
sprejmeta oba zbora skupščine izobraževalne 
skupnosti Litija, uporablja pa se od 1. 1. 1976 
do 31. 12. 1976. 

2. SKLEP: 
Služba Izobraževalne skupnosti nakaže 

sredstva šolam do 22. 12. 1976, te pa opravijo 
poračun osebnih dohodkov takoj. 

3. SKLEP: 
Izvršni odbor se pooblasti, da prouči mož

nosti, glede na razpoložljiva finančna sredstva, 
da se že v letu 1976 zagotovijo vsem šolam 
sredstva do višine 2.610 din za PNK, tako da 
bo le-ta prečiščen (brez dodatkov in izklju
čene nadure) v skladu s sklepom izvršnega 
sveta SO Litija in navodili skupne komisije 
samoupravnega sporazuma v šolstvu. Vse
kakor pa je potrebno to zagotoviti s 1. 1. 
1977. 

Po zadnji varianti bi potrebovali 1,449.239 
dinarjev (brez deleža šol). Proučijo se sprejem
ljivi dodatni finančni viri (koriščenje rezerv
nih sredstev brez vračila). 
4. SKLEP: 

Koordinacijski odbor za spremljanje skup
ne porabe pa naj se izreče tudi glede valori
zacije OD v Glasbeni šoli in vzgojnovarstve-
nem zavodu v Litiji. Prvenstveno pa se rešuje 

valorizacija OD v šolstvu, ker le-ti zaostajajo 
za gospodarstvom in družbenimi dejavnostmi. 
5. SKLEP: 

V šolstvu tudi ni urejen sistem financiranja 
dejanskega izplačevanja osebnih dohodkov 
(po novem sporazumu se izplačujejo OD, po 
starem sporazumu pred letom 1975, pa se 
financira z določenim letnim porastom). Spre
jet je sklep, da mora Izobraževalna skupnost 
Slovenije pojasniti, zakaj takšne razlike v šol
stvu in zahtevati od nje pojasnilo, zakaj k spo
razumu za osnovno šolstvo ni pristopila kot 
poupisiuiA. .„ iSgCh 

Prav tako je potrebno dobm tolmačenje oč 
skupne komisije, kako tretirati učitelje razred
nega pouka z dokončanim učiteljiščem. 
6. SKLEP: 

Skupščina je sprejela priporočilo, da se v 
prihodnje valorizacije osebnih dohodkov v 
družbenih dejavnostih medsebojno usklajujejo 
in opravljajo istočasno, vse pa seveda v okviru 
možnosti oziroma navodil skupnih komisij 
podpisnic samoupravnega sporazuma o delitvi 
sredstev za OD. 

7. SKLEP: 
V prihodnje se je potrebno boriti za po

stopno izenačitev osebnih dohodkov v šolstvu 
z gospodarstvom v skladu s stališči. 

SAMOUPRAVNI SPORAZUM O T E M E L J I H P L A N O V I Z O B R A Ž E V A L N E 
SKUPNOSTI SLOVENIJE Z A OBDOBJE 1976-1980. 

Skupščina sprejema na znanje skupni pre
gled oblikovanja in delitve dohodka v obdobju 
1976 1980 za republiške interesne skupnosti. 
Skupščina sprejema samoupravni sporazum 
Izobraževalne skupnosti Slovenije za obdobje 
1976-1980, katerega sestavni del je tudi: 
— samoupravni sporazum o solidarnem zago

tavljanju osnovnega izobraževanja, 
- in samoupravni sporazum o kreditiranju 

graditve osnovnošolskega prostora po na
čelu vzajemnosti 

z naslednjimi zadržki oziroma sklepi: 

1. SKLEP: 
Obvezno se morajo upoštevati pripombe na 

nesprejemljive minimalne standarde za osnov
no šolstvo, ki so jih podali delegati v skupščini 
SRS in v skupščini Izobraževalne skupnosti 
Slovenije. Ti standardi na podlagi cen iz leta 
1975 z minimalno letno valorizacijo v višini 
3 % ne bodo zagotovili osnovnega izhodišča, 
ki pravi, da je potrebno zagotoviti postopno 
izenačevanje pogojev in možnosti za šolanje 
vseh otrok v Sloveniji- Minimalni standardi ne 
zadostujejo niti za normalno delo oz. program 

(primer prevozov, osebnih dohodkov v šolstvu 
idr.). 
2. SKLEP: 

Izobraževalna skupnost Slovenije mora 
obvezno ponovno proučiti solidarnost za leto 
1977, saj je delež iz solidarnosti za leto 1977 
za občino Litija na podlagi izračuna po mini
malnih standardih nesprejemljiv in premajhen. 
Minimalni standardi morajo zagotavljati po
kritje dejanskih stroškov glede na obstoječ 
program. 

3. SKLEP: 
O pripombah, ki jih je imela skupščina se 

obvesti izvršni odbor Izobraževalne skupnosti 
Slovenije. 

4. SKLEP: 
Na predlog izvršnega odbora skupščine 

predlaga koordinacijskemu odboru za sprem
ljanje skupne porabe, da ponovno prouči 
delež za vzajemnost OIS, kot je predlagan v 
sporazumu o vzajemnosti za srednjeročno ob
dobje in delno odstopa od občinskih izraču
nov. 

P R E D L O G F I N A N Č N E G A N A C R T A ZA L E T O 1977: 

Skupščina potrjuje predlog plana za leto 
1977, s tem da se v program vključi dodatno 
pokrivanje stroškov nove šole na Graški Do
bravi in zagotovi sredstva za valorizacijo OD, 
ki je bila izvedena v letu 1976, in v programu 
za leto 1977 ni zajeta. Prouči se tudi delež 
solidarnostnih sredstev. 

Skupščina sprejema na podlagi statuta, 
zakona o spremembah in dopolnitvah zakona 
o osnovah ter načinu obračunavanja in plače
vanja prispevkov za financiranje SIS na po
dročju družbenih dejavnosti in zakona o za
časnem finansiranju SIS v letu 1977 naslednji 

SKLEP: o začasnem financiranju dejav
nosti Izobraževalne skupnosti Litija v prvem 
polletju 1977. 
I. Skupščina izobraževalne skupnosti Litija 
ugotavlja, 
— da bodo stopnje prispevkov za financiranje 

dejavnosti samoupravnih interesnih skup
nosti na področju družbenih dejavnosti za 
leto 1977 sprejete šele do 31. maja 1977 
ter bo zato v I. polletju 1977 veljal zakon o 
začasnem financiranju samoupravnih inte
resnih skupnosti; 

- da bodo v skladu s tako predvidenim prili
vom prispevkov izobraževalne skupnosti 

file:///osri


6. STRAN GLASILO OBČANOV JANUAR 1977 

lahko izplačale vzgojno izobraževalnim 
organizacijam v I. polletju 1977 eno dva-

»najstino pogodbenega zneska, dogovorje
nega za 1976. leto, oz. na podlagi realiza
cije za leto 1976. 

— izjemno se rešuje začasno financiranje 
osnovne šole Litija, izven dvanajstine, če se 
ugotovi, da sredstva po dvanajstim ne bodo 
zadoščala za pokritje razširjene dejavnosti 
z dograditvijo nove šole na Graški Dobravi. 

II. Skupščina pooblašča Izvršni odbor, da v 
mejah priliva sredstev določa višino akontacije 
za dejansko opravljene storitve v času od 1. 1. 
do 30. junija 1977 v skladu z merili, spreje
timi za leto 1976. 

Na podlagi stališč in sklepov skupščine izo
braževalne skupnosti Slovenije z dne 
5/7—1976 o prenosu vzgojnovarstvene dejav
nosti iz občinskih izobraževalnih skupnosti na 
skupnosti otroškega varstva ter skupščine 
zveze skupnosti otroškega varstva SR Slove
nije z dne 7/4-1976"o uveljavljanju dohod
kovnih odnosov za področje vzgojnovarstvene 
dejavnosti, sprejema skupščina izobraževalne 
skupnosti Litija in skupnosti otroškega varstva 
Litija naslednje ugotovitve in predloge ter 
sklepe: 
1. Skupščina ugotavlja, da je večina občin

skih izobraževalnih skupnosti ter skupnosti 
otroškega varstva razpravljala in sprejela 
sklepe o prenosu vzgojnovarstvene dejav
nosti iz občinskih izobraževalnih skupnosti 
na skupnosti otroškega varstva. Zato spre
jema sklep o prenosu financiranja redne 
dejavnosti W Z iz Občinske izobraževalne 

skupnosti na Skupnost otroškega varstva 
Litija. 
Ta prenos se uredi s samoupravnim spora
zumom. Z njim se določijo medsebojne 
obveznosti, višina in način zagotavljanja 
sredstev za vzgojnovarstvene programe v I. 
polletju 1977. 

2. Po zakonu o začasnem financiranju samo
upravnih interesnih skupnosti na področju 
družbenih dejavnosti v prvem polletju 
1977 se bodo prispevki za financiranje de
javnosti samoupravnih interesnih skupnosti 
na področju družbenih dejavnosti obraču
navali in plačevali po stopnjah, veljavnih na 
dan 31/12 1976. 
To pomeni, da se bodo sredstva za vzgojno-
varstveno dejavnost v I. polletju 1977 za
gotavljala še v okviru občinske izobraže
valne skupnosti. Glede na to skupščina 
predlaga: 
a) da vzgojnovarstveno dejavnost občine 

Litija od 1/1-1977 dalje programira 
skupnost otroškega varstva Litija, 

b) da izobraževalna skupnost Litija odstopi 
skupnosti otroškega varstva za redno 
vzgojnovarstveno dejavnost v prvem pol
letju 1977 sredstva, ki se ugotovijo na 
podlagi dokončnega obračuna po Samo
upravnem sporazumu o merilih in izra
čunu sredstev za financiranje redne 
dejavnosti vzgojnovarstvenega zavoda 
Litija za leto 1976, (to je v višini reali
zacije sredstev OIS vzgojnovarstvenemu 
zavodu za leto 1976). 

Iz stanovanjske skupnosti 
Občane — imetnike stanovanjske pravice obveščamo, da lahko v skladu z določili 

odloka o delni nadomestitvi stanarine in drugi družbeni pomoči v stanovanjskem gospo
darstvu (Ur. 1. SRS, št. 55/72) predložijo stanovanjski skupnosti zahtevo za delno 
nadomestitev stanarine. Zahteva mora biti vložena do 31. 1. 1977. 

Zahtevi je treba priložiti: 
- potrdilo o letnem dohodku gospodinjstva za preteklo leto, 
- potrdilo o številu članov gospodinjstva, 
- veljavno stanovanjsko pogodbo, 
- zapisnik 6 ocenitvi stanovanja. 

Pravica do delne nadomestitve stanarine pripada nosilcu stanovanjske pravice. 
Delna nadomestitev stanarine znaša lahko največ do 60 % stanarine. 
Imetnik stanovanjske pravice je upravičen do delne nadomestitve stanarine, če uporab

lja standardno stanovanje, ki je po veljavnem točkovnem sistemu ocenjeno do 140 točk. 
Ne glede na določilo prejšnjega odstavka delna nadomestitev stanarin ne pripada imet

nikom stanovanjske pravice v naslednjih primerih: 
- če imetnik stanovanjske pravice oddaja stanovanje v podnajem, 
- če imetnik stanovanjske pravice ali drug član gospodinjstva uporablja stanovanje - del 

stanovanis v «oslovn£ ......v..v, 

- če je imetnik stanovanjske pravice ali drug član gospodinjstva lastnik vseljivega stano
vanja, 

- če je imetnik stanovanjske pravice ali drug član gospodinjstva lastnik počitniške hiše 
ali avtomobila. 

SAMOUPRAVNI SPORAZUM O Z D R U Ž I T V I S R E D S T E V Z A Z G R A D I T E V 
N O V E S T A V B E P O D R U Ž N I Č N E O S N O V N E ŠOLE Ž A G A PRI B O V C U : 

SKLEP: 
Skupščina sprejme samoupravni sporazum Prispevek Izobraževalne skupnosti Litija je 

o združitvi sredstev za zgraditev nove stavbe 17.669.00 din, ki se poravna iz rezervnega 
podružnične osnovne šole Žaga pri Bovcu. sklada skupnosti. 
P R E D L O G Z A K O N A O O B R A Č U N A V A N J U AMORTIZACIJE OSNOVNIH 
S R E D S T E V V T E M E L J N I H ORGANIZACIJAH Z D R U Ž E N E G A D E L A S 
PODROČJA D R U Ž B E N I H DEJAVNOSTI V L E T U 1976 

v . 
stopijo k obračunu amortizacije za leto 1976, 

SKLEP: za kar se pooblasti izvršni odbor. 

Skupščina predlaga, da vse šole enotno pri-

P O D E L I T E V PRIZNANJ PEDAGOŠKIM D E L A V C E M Z A L E T O 1976: 
24. decembra 1976, prejmejo: PEPELNAK 
Stane, BERNIK Mija, A G R E Z Zlata. 

Odlok o podelitvi priznanj se preimenuje v 
sklep. Izdelati je potrebno pravilnik za pode
litev priznanj. 

SKLEP: 
priznanja na področju vzgoje in izobraže

vanja za leto 1976, ki bodo podeljena ob sve
čanem praznovanju občinskega praznika, dne 

V O L I T V E IN IMENOVANJA V O R G A N E I Z O B R A Ž E V A L N E SKUPNOSTI 
LITIJA: 

Skupščina je imenovala oziroma razrešila ljena v zvezi s kategorizacijo težkih delovnih 
posamezne člane organov izobraževalne skup- mest v Gabrovki in prevozov otrok iz relacij 
nosti Litija po predlogu izvršnega odbora. Podšentjur, Gabrovško področje in drugo, bo 

. • ^ . . . . JL . _, _. pripravil odgovore izvršni odbor izobraževalne 
D E L E G A T S K A V P R A Š A N J A : skupnosti Litija. 

Na delegatska vprašanja, ki so bila postav-

Skupnost otroškega varstva 
SAMOUPRAVNI S P O R A Z U M O T E M E L J I H P L A N A V Z A J E M N I H IN SOLI
DARNIH N A L O G O T R O Š K E G A V A R S T V A V SR SLOVENIJI V OBDOBJU 
1976-1980: 

1. SKLEP: 
Skupščina sprejme predlog samoupravnega 

sporazuma o temeljih plana vzajemnih in so
lidarnih nalog otroškega varstva v SR Sloveniji 
v obdobju 1976-1980. 

2. SKLEP: 

Skupščina sprejme minimalni program vza

jemnih in solidarnih nalog na področju otro
škega varstva v obdobju 1976 1980 s pri
pombo delegatov zbora izvajalcev, da bi v 
minimalni program bili zajeti tudi osebni 
dohodki ravnatelja, finančnih in administra
tivnih delavcev, da bi bil upoštevan pri dolo
čitvi števila vzgojiteljic in varuhinj na oddelek 
poslovanje V V Z 10 ur dnevno. 

KRITERIJI Z A O B L I K O V A N J E C E N E STORITEV V V V Z IN Z A VIŠINO 
PRISPEVKA S T A R Š E V K T E J CENI 

1. SKLEP: 
Skupščina sprejme kriterije za oblikovanje 

cene storitev v vzgojno varstvenem zavodu in 

za višino prispevka staršev k tej ceni, katere 
osnove je predlagala Zveza skupnosti otroške
ga varstva SRS. 

2. SKLEP: 

Na podlagi kriterijev bo skupnost otroške
ga varstva financirala iz sredstev sklada na 
podlagi delovnega in finančnega načrta V V Z 
za vsako leto posebej 60 % delež, starši pa po 
diferencirani lestvici 40% celotnih stroškov. 

3. SKLEP: 

Skupščina pooblašča izvršni odbor, da 
prouči financiranje vzgojnovarstvene dejav
nosti glede na večje število zajetja otrok kot je 
po normativih in glede na število ur poslova
nja V V Z in glede poslovanja ob sobotah ter 
znižanja stroškov prispevka staršev. 

P R E D L O G F I N A N Č N E G A N A Č R T A Z A L E T O 1977: 

Skupščina potrjuje predlog fin- načrta za 
leto 1977, s tem da izvršni odbor pri nadalj
njem usklajevanju upošteva potrebna sredstva 

za redno dejavnost V V Z po minimalnem pro
gramu. 

PRENOS FINANCIRANJA R E D N E V Z G O J N O V A R S T V E N E DEJAVNOSTI OD 
1. J A N U A R J A 1977 D A L J E 

SKLEP: 
Skupščina sprejme glede prenosa financi

ranja redne vzgojnovarstvene dejavnosti iz 
občinske izobraževalne skupnosti na skupnost 

otroškega varstva sklepe v istem besedilu kot 
skupščina izobraževalne skupnosti Litija, in 
pooblašča izvršni odbor, da ta prenos uredi s 
samoupravnim sporazumom. 

U S K L A D I T E V VIŠINE OTROŠKIH D O D A T K O V Z RASTJO ŽIVLJENJSKIH 
STROŠKOV: 

SKLEP: 

Skupščina sprejme povečanje višine otro
škega dodatka: 

1. Otroku, ki ima pravico do otroškega 
dodatka po I. točki sklepa o višini otroškega 
dodatka in dohodkov in pogojih v letu 1976 
(Uradni list SRS, štev. 5/76) se otroški do
datek poveča: 

- 40.00 din mesečno za otroka, ki je 
upravičen do otroškega dodatka po prvi ali 
drugi podtočki prvega odstavka I. točke na
vedenega sklepa, 

- 30.00 din mesečno za otroka, ki je 
upravičen do otroškega dodatka po tretji ali 
četrti točki prvega odstavka I. točke navede
nega sklepa. 

2. Otroku, ki ima pravico do otroškega 
dodatka po sklepu o višini otroškega dodatka 
za otroke iz socialno ogroženih kmečkih 
družin in dohodkovnih pogojih v letu 1976 
(Uradni list SRS, štev. 5/76), se poveča otro
ški dodatek za 30.00 din mesečno. 

3. Ta sklep začne veljati osmi dan po obja
vi v Uradnem listu SRS, uporablja pa se od 1. 
novembra 1976 dalje. 

IZVOLITEV D E L E G A T O V Z A SEJE S K U P Š Č I N E Z S O V IN SSV: 

1. S K L E P . 
Skupščina izvoli za sejo skupščine Zveze 

skupnosti otroškega varstva Slovenije za zbor 
uporabnikov tov. PENČUR Mili in za zbor iz
vajalcev tov. PREMK Darinko. 

2. SKLEP: 
Skupščina izvoli za sejo skupščine social

nega varstva Litija iz zbora uporabnikov: 
ŠTRITOE Milan, MAČEK Mojmir, B U U U -

Kulturna skupnost 
Izvolitev delegatov za sejo skupščine re

publiške kulturne skupnosti: 

SKLEP: 
Skupščina imenuje za sejo skupščine re

publiške kulturne skupnosti iz zbora uporab
nikov tov. Vojka Medveda in iz zbora izvajal
cev delegata Delavske univerze Litija. 

BAŠIĆ Zdenka, iz zbora izvajalcev: Zore 
Nace, Kralj Regina, Dušak Zinda. 

D E L E G A T S K A V P R A Š A N J A : 
Vzgojnovarstvena dejavnost v Gabrovki. Po 

srednjeročnem programu je za področje Ga-
brovke predvidena gradnja pri graditvi pri
zidka šole. Proučitev možnosti čim hitrejše 
rešitve vzgojnovarstvene dejavnosti v tem kra
ju. 

D E L E G A T S K A V P R A Š A N J A : 
V mesecu februarju se skliče izredna seja 

skupščine kulturne skupnosti Litija z istimi 
delegati, ki naj obravnava izključno kulturno 
dejavnost v občini. S to sejo skupščine bo 
zaključen teden komunista. 

Skupščina je potrdila informacijo o zakonu 
o spremembi zakona o kulturni skupnosti. 

Telesnokulturna skupnost 
Samoupravni sporazum o osnovah plana 

telesnokulturne skupnosti SR Slovenije za 
obdobje 1976-1980 je skupščina sprejela kot 
predlog z naslednjimi pripombami: 3. člen 
točka 7 in 8 se dopolni. . . . še zlasti na manj 
razvitih telesnokulturnih območjih . . . 

5. člen druga alineja naj se glasi: dinamika 
finančnih sredstev za program TKS SRS se bo 
vsako leto usklajevala z gibanjem rasti družbe
nega proizvoda v posamezni občini, 

7. člen se enako kot v 3. čl. tekst dopolni 
z besedo „telesnokultumih" 

Solidarnostni program bo občinska skup
nost sofinancirala samo v višini dovoljene po
rabe in občinske rasti sredstev. 

Pri obravnavi točke Samoupravnega spora
zuma o temeljih plana srednjeročnega razvoja 
Telesnokulturne skupnosti Litija za obdobje 
1976-1980 - izračun sredstev je skupščina 
TKS Litija menila, da sredstva, k i j ih skupnost 
združuje po podpisanem samoupravnem spo
razumu o združevanju sredstev za izgradnjo 
vzgojno izobraževalnih objektov, vlaga namen
sko za posamezno gradnjo. Skupščina poobla

šča tričlansko komisijo v sestavi Brilej Tine, 
Keržan Vinko in Lebinger dr. Pavel, da vodi v 
tem smislu razgovore s skupnostjo za izgrad
njo vzgojno-izobraževalnih objektov. 

Skupščina potrjuje stališče izvršilnega od
bora glede izgradnje strelskega in rokometne
ga doma v Šmartnem. To stališče pa je nasled
nje: 

Telesnokulturna skupnost Litija je pri 
Republiški Telesnokulturni skupnosti najela 
kredit v višini 500.000 dinza gradnjo športne
ga in družbenega doma v Šmartnem, anuitete 
za kredit pa bo odplačevala I U V - T O Z D 
Šmartno, ki bo odkupila spodnji del zgradbe 
T V D Partizan. TKS Litija anuitete ne more 
prevzeti, ker so vsa takšna sredstva usmerjena 
za sofinanciranje programa samoprispevka. 

D E L E G A T S K A V P R A Š A N J A : 
Centri v regiji. Skupščina podpira mnenje, 

da se občina Litija priključi zasavski regiji. 
Obenem pa TKS Litija podpira, da so nasled
nji centri v Litiji: nogomet, rokomet-ženske, 
košarka-moški. 

Skupnost socialnega skrbstva 
Izvolitev delegatov za sejo skupščine re

publiške skupnosti soc. skrbstva in za sejo 
skupščine socialnega varstva Litija: 
1. Skupščina izvoli za sejo skupščine rep. 

skupnosti soc- skrbstva iz zbora uporabni
kov tov. Mari Merzelj in iz zbora izvajalcev 
tov. Ladko Cedilnik. 

Za sejo skupščine skupnosti socialnega var
stva Litija skupščina izvoli iz zbora izvajal
cev: Zakrajšek Ciril, Andlovec Ivan, Novak 
Blaža, iz zbora uporabnikov - krajevnih 
skupnosti: Soršak Anica, Grošelj Gusti, 
Repina Lučka. 

Skupnost socialnega varstva 
Skupščina skupnosti socialnega varstva je imenovala novega člana izvršnega odbora 

tov. Kozlevčar Marijo. 
Skupščina je obravnavala in potrdila realizacijo in rebalans finančnega načrta skup

nosti socialnega varstva za leto 1976, potrdila samoupravni sporazum o ustanovitvi skup
nosti socialnega varstva Slovenije, potrdila predlog statuta skupnosti socialnega varstva 
Slovenije. Za delegata zbora izvajalcev seje skupščine skupnosti socialnega varstva Slove
nije je skupščina izvolila tov. Otorepec Vero, delegata za zbor uporabnikov pa bo po 
dogovoru določila občina Zagorje. 

SKUPNE STROKOVNE SLUŽBE 
INTERESNIH SKUPNOSTI 

OBČINE LITIJA 
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KRAJEVNA SKUPNOST JEVNICA 

Mladi pred novimi nalogami 
V sredini novembra so se mladi iz 0 0 ZSM 

Jevnica zbrali na volilni konferenci, kjer so pre
gledali dosedanje delo, izvolili novo predsedstvo 
ter si zastavili vrsto pomembnih nalog za pri
hodnji dve leti svojega dela. 

Množična udeležba mladih je dokazala, daje 
mladina pomemben dejavnik v celotni krajevni 
skupnosti. Iz poročil je bilo razvidno, da je do
sedanje delo mladih mnogo prispevalo k razvoju 
športne in kulturne dejavnosti v krajevni skup
nosti. Z delovnimi akcijami so organizirali mar
sikatero prireditev, pripomogli pri graditvi 
garderobnih prostorov N K Enotnost in cestnega 
omrežja. S pohodi po partizanskih poteh pa 
prenašajo tradicije NOB. 

Na konferenci je bilo ugotovljeno, da mladi 
mnogo premalo sodelujemo z ostalimi družbe
nopolitičnimi organizacijami, slabo poznamo 
delovanje delegatskega sistema, ki je naši samo

upravni družbi mnogo prispeval, da se problemi 
rešujejo v zadovoljstvo vseh. Poudarjeno je bilo, 
da je delo mladih v mladinski organizaciji res
nično šola za nadaljnje delo v KS, SZDL, Z K , 
sindikatu ter društvih. 

Zadovoljno smo ugotavljali sodelovanje s 
K U D Jevnica, kjer smo organizirali skupno 
mnogo prireditev, pripravili igro in drugo. Lep 
dokaz temu je večina mladih v mešanem pev
skem zboru, ki že vrsto let uspešno deluje. 

Zastavljene naloge, ki so se izzrcalile na raz
pravi, so pokazale, da bo moralo novo predsed
stvo skupno z ostalimi mladimi v 0 0 ZSMS Jev
nica pričeti z organiziranim delom v povezavi z 
ostalimi DPO in društvi v KS ter praktično uve
ljavitvijo delegatskega sistema med mladimi. Le 
to pa bo garancija za uspešno delo, kakršno je 
bilo vrsto Tet v Jevnici kot eni izmed boljših 0 0 
ZSMS v občini Litija. Rokavec S. 
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Uspešna kulturna sezona 
Kulturno umetniško društvo Jevnica je vse šani pevski zbor je s številnimi nastopi širom po 

od svoje ustanovitve do danes bogatilo kulturno Sloveniji pod vodstvom tov. Mihe Valina pre-
zavest krajanov. Obenem je veliko svoje ustvar- našal lepo slovensko pesem in znova pridobil 
jalnosti namenilo prenašanju tradicij NOB. Me- mlade pevce, ki jih je trenutno okrog 65 %. Ob 

petju se je razvijala tudi dramska dejavnost. V 
sezoni 1975/76 je bila uprizorjena prijetna ve
seloigra Antona Medveda „RENDEZ VOUS". 

V sezoni 1975/76 se je zvrstila vrsta kulturnih 
prireditev: 

14. januarja 
- koncert ansambla Lojzeta Slaka (210 gle

dalcev) 

28. januarja 
- proslava krajevnega praznika (110 gledal

cev) 

29. januarja 
- gostovanje dramske skupine „FLAJŠ-

M A N ' iz Beričevega F. S. Finžear - Divji lovec 
(100 gledalcev) 

14. februarja 
- kulturno zabavna prireditev „Pokaži kaj 

znaš" s sodelovanjem okteta bratov Pirnat (160 
.gledalcev) 

8. marca 

- proslava „Dneva žena" (200 gledalcev) 

11. aprila 
- premiera celovečerne igre Antona Med

veda „RENDEZ VOUS"( 130 gledalcev) 

12. aprila 
—" ponovitev igre (120 gledalcev) 

1. junija 
— proslava v počastitev 100-letnice rojstva 

Ivana Cankarja ob sodelovanju Ladka Korošca, 
Milana Stan teta in Miška Kranjca (170 gledal
cev) 

Poprečno se je prireditev udeleževalo 150 
gledalcev, kar dokazuje veliko privrženost kraja
nov kulturi; k bogati kulturni ustvarjalnosti je 
pripomoglo tesno sodelovanje z 0 0 ZSMS Jev
nica, ki vključuje veliko mladih v pevsko in 
dramsko dejavnost. Pomemben delež pri prire
ditvah pripisujemo osnovni šoli Jevnica, ki stal
no obogati raznovrstne prireditve. Omembe 
vredni so tudi nastopi pevskega zbora na reviji 
Zasavske pevske skupnosti, Taboru pevskih zbo
rov v Šentvidu pri Stični ter mnogih drugih pri
reditvah. 

Javna razprava ob koncu junija je nakazala 
vrsto težav, ki jih bo potrebno v prihodnosti 
eliminirati. Popestriti bo potrebno pevsko in 
dramsko dejavnost ter organizirati več kvalitet
nih prireditev. Vsi prisotni so bili enoglasni, da 
naj kultura resnično razbremenjuje krajana od 
vsakodnevnih težav in obremenitev na delov
nem mestu in doma. _ , 

Rokavec Slavko 

A—DESNI BREG 

Prenovljeni prostori KS 
V počastitev občinskega praznika smo 

23/12 1976 v KS Litija desni breg v domu 
Partizana odprli prenovljene prostore, ki bodo 
služili za delo Sveta KS, DPO v KS, Planinskega 
društva Litija, pevskega društva Lipa in šahov
skega kluba Litija. 

Večletna želja občanov, ki kakorkoli delu
jejo v KS, da bi za delo sveta in DPO imeli svoje 
prostore, se je uresničila. Adaptacijo nekdanje
ga stanovanja, ki je stala približno 60.000 din, 
so iz lastnih sredstev po solidarnostnem načelu 
financirale že omenjene organizacije in društva. 
Prostori so velikega pomena za delo KS. S tem 
in pa z dodatnimi spremembami v delovanju 
sveta KS so dani vsi pogoji, da postane KS res
nično odprta samoupravna skupnost, ki v svo
jem delovanju ne bo več zožena na drobna 
komunalna vprašanja, temveč bodo občani v 
njej urejali vrsto izredno pomembnih skupnih 
življenjskih vprašanj in dejavno vplivali tudi na 
reševanje skupnih vprašanj v drugih širših skup

nostih. Reševanje teh vprašanj zahteva od KS 
tesno sodelovanje z različnimi interesnimi skup
nostmi in različnimi oblikami združenega dela, 
saj se prav v KS delavci združenega dela sreču
jejo, soočajo in uresničujejo svoje različne inte
rese. Problemov in nalog, ki iz tega izhajajo, ne 
bodo reševali samo novo dobljeni prostori, 
temveč jih bomo lahko rešili le z angažiranostjo 
občanov v KS in družbenopolitičnih organiza
cij. 

Ob otvoritvi skromnih prostorov, vendar za 
življenje KS pomembnih, se moramo zavedati in 
spoznati, da bo le skupno delo vseh občanov v 
KS pripeljalo do rezultatov, ki bodo odraz 
skupnih interesov delovnih ljudi, ki prebivajo in 
delujejo v KS Litija - desni breg. 

M . K. 

GOSPODARNOST - UDOBNOST IN PRAKTIČNOST 

TEKOČI RAČUNI 
Prebivalstvo razpolaga z znatnim delom 

družbene akumulacije, ki odteka iz procesa 
družbene reprodukcije v obliki osebnih 
dohodkov in drugih prejemkov. Pri izplače
vanju osebnega dohodka v „kuverte" ali na 
hranilne knjižice zadržuje prebivalstvo dalj 
časa pri sebi v gotovini večji del denarne 
akumulacije, ki je namenjen zadovoljevanju 
tekočih potreb. Tako so iz procesa družbe
ne reprodukcije izločena znatna sredstva, ki 
ne opravljajo svojih ekonomskih funkcij. 
Izplačevanje osebnih dohodkov in drugih 
prejemkov prebivalstva na tekoče račune, 
ki so osnova za vzpostavitev brezgotovin
skega plačilnega prometa med prebival
stvom in gospodarstvom, pa omogoča akti
virati tudi tisti del sredstev, ki so namenje
na tekoči porabi. S tem je omogočeno 
zadržati del sredstev ves čas v aktivih go
spodarskih tokovih. 

Izplačevanje osebnih dohodkov delavcev 
na tekoče račune je torej sestavni del napo
rov za uresničitev smotrov gospodarskega 
razvoja. 

Za delavce — imetnike tekočih računov 
bo denarno poslovanje gospodarno, udobno 
in napredno. 

Torej, odprite tekoči račun pri Ljubljan
ski banki Ljubljana, ekspozitura Litija in 
poslujte s čekom. 

Prednosti, ki jih ima tekoči račun: 
Tekoči račun pomeni še korak naprej od 

hranilne knjižice. Pri hranilni knjižici do
bite nalog za vpis v hranilno knjižico na 
roke in morate do najbližje banke ali pošte, 
da vam nalog vpiše v hranilno knjižico. Pri 
tekočem računu pa je še bolj poenostavlje
no. Vaši osebni dohodki so z dnem, ko 
dviga vaša delovna organizacija osebne do
hodke pri pristojni SDK že knjiženi na vaš 
tekoči račun, vi pa lahko plačujete s čeki, 
ki so vam izročeni pri odpiranju tekočega 
računa že vaše račune, seveda do meje krit
ja. 

Denarja praktično ne potrebujete. Denar 
naj bo varno shranjen v banki, nihče vam ga 
ne more ukrasti, ne more vam zgoreti, pri
naša vam pa obresti 7,5 %. 

Bojazen, da ne vzamejo povsod čeka, je 
odveč. 

Ček je zakonito plačilno sredstvo in so 
vse organizacije in družbenopolitične skup
nosti dolžine, da namesto gotovine sprejmejo 
ček. 

Varčujte že sedaj. S tekočim računom 
boste privarčevali še več. Če ne boste pora
bili vseh osebnih prejemkov, ki jih imate na 
tekočem računu pri Ljubljanski banki, 
ekspozituri Litija, lahko sredstva prenesete 
oz- pooblastite Ljubljansko banko, ekspo
zituro Litija, da vaša sredstva prenese na 
hranilno knjižico. 

Za drobne izdatke boste potrebovali go
tovino. V vseh poslovnih enotah Ljubljan
ske banke, pri drugih bankah, pri SDK in 
poštah lahko dvignete s čekom gotovino. 

Npr. v trgovinah, oz. prodajalnah, ben
cin na črpalki, carino, registracijo avtomo
bila, PTT storitve, hotelske storitve, vozov
nice (mesečna karta) itd. 

Za izstavljen ček brez kritja odgovarja 
imetnik tekočega računa sam. 

To bi bilo le nekaj bistvenih značilnosti 
tekočega računa oz- čeka. , 

Pa še ta novost! 
Ljubljanska banka, podružnica Ljublja

na, ekspozitura Litija bo s 1. februarjem 
1977 podaljšajo delovni čas za stranke, in 
sicer tako: od ponedeljka do petka od 7. do 
12. ure in od 13. do 18. ure, ob sobotah od 
7. do 11. ure. 

Tudi vse ostale enote bodo ali so že s 1. 
januarjem 1977 podaljšale delovni čas za 
stranke. 

ljubljanska banka 
stanovanjska podružnica 

ključ do stanovanja 
Zneskov, Ki so manjši od 30 din, ne mo

rete plačevati s čekom, tudi ne smete iz
stavljati čekov za večje zneske od 1.000 
din. Če se vam primeri, da znese vaš račun 
več kot 1.000 din, morate izstaviti dva če
ka. 

Kaj lahko plačujete s čekom? 
S čekom lahko poravnate vse račune; 

Časa je dovolj in delavci Ljubljanske 
banke, ekspozitura Litija, so vam vedno pri
pravljeni svetovati in pomagati pri odločit
vah. Ne čakajte, bodite praktični, gospo
darni in sodobni. 

Ljubljanska banka, eksp. Litija 

IZ INDUSTRIJE USNJA 
VRHNIKA 

Delovno organizacijo Industrija usnja 
Vrhnika — IUV sestavlja šest temeljnih or
ganizacij združenega dela in ena delovna 
skupnost: 

TOZD Usnjama Vrhnika 
TOZD Usnjarna Šmartno 
TOZD Tovarna usnja Šoštanj 
TOZD Usnje-plast, Ljubljana 
TOZD Maloprodajna mreža, Ljubljana 
TOZD Opekarna, Vrhnika 
in DS Skupne strokovne službe. 
Usnjarni na Vrhniki in Šoštanju predelu

jeta svinjske kože predvsem v oblačilno 
usnje za podlogo. Goveje gornje usnje, pre
težno za obutev, izdelujeta usnjarni v 
Šmartnem in Šoštanju, slednja pa izdeluje 
tudi usnje za podplate. Usnjarna v Šmart
nem predeluje tudi ovčje krzno in ostale 
vrste krzna, katerega tudi predeluje v krzne
na oblačila. Vse tri usnjarske TOZD pa 
imajo v svojem sestavu tudi obrate za pre
delavo ščetin in proizvodnjo usnjene kon-

PRODAM 3 sobno komfortno 
stanovanje in garažo v bloku na 
Rozmanovem trgu. 

Lajovic Marija, Litija, Podkraj 
2, tel. 88-276 

v J 

fekcije, Usnjarna Vrhnika pa tudi manjši 
obrat za izdelavo usnjenih torbic in ostale 
usnjene galanterije. TOZD Usnje-plast — s 
poslovalnico v Beogradu, Splitu in Nišu — 
prodaja predvsem usnje in razne izdelke za 
potrebe čevljarske industrije. TOZD Malo
prodajna mreža, ki ima svoje prodajalne še v 
Beogradu, Zagrebu, Mariboru in Portorožu 
pa prodaja usnjene izdelke, ki jih proizva
jajo usnjarske TOZD. 

V preteklem letu je celotna delovna 
organizacija IUV proizvedla naslednje ko
ličine usnja in ostalih izdelkov: 
svinjsko usnje 4,0 mil i j- m2 
goveje usnje 1,3 milij- m2 
podplatno usnje 1.000 ton 
ovčje krzno 265.000 m2 
svinjske ščetine 100 ton 

Obrati usnjene in krznene konfekcije 
ter usnjene galanterije pa so predelali ca. 
250.000 m2 usnja in krzna. S tako veliko 
proizvodnjo predstavlja celotna delovna 
organizacija IUV približno eno četrtino ce
lotne jugoslovanske proizvodnje in je skup
no prodala za 150 milijard S din izdelkov. 
Pri tem pa je tudi močno orientirana v iz
voz, saj usnje in usnjene izdelke izvaža v 
skoraj vse države zahodne Evrope in sever
ne Amerike. 

# (Nadaljevanje na zadnji strani) 

ODBOR ZA MEDSEBOJNA RAZMERJA 
PRI OSNOVNI ŠOLI 
DUŠAN KVEDER-TOMAŽ LITIJA 

o b j a v l j a 

1 zapo-PROSTO DELOVNO MESTO SNAŽILKE v stari telovadmej 
slitev je za 1 /2 delovnega časa 

2. PROSTO DELOVNO MESTO MAT. KNJIGOVODJE-ADMINISTRA-
TORJA — zaposlitev je za 1/2 delovnega časa 

Pogoji: administrativna šola in nekaj let prakse, lahko tudi upokojenec 
vešč materialnega knjigovodstva in strojepisja. 
Prijave sprejema tajništvo šole v roku 15 dni po objavi. 



Karnevalski žehtnik 
Pred nami je 20. jubilejni pustni karne

val, ki ga vsako leto prireja Turistično dru
štvo Litija- V Litiji in Smartnem je v pre
teklosti sicer bilo že več (poznavalcu kro

nike je to dobro znano) tovrstnih priredi
tev, toda v ..moderni dobi" jih je bilo le 
devetnajst. 

Litijski karneval je po tematiki specifi
čen, saj vsakokrat komu in mnogim ,,opere 
glavo". Nasploh se na karnevalih mnogo 
„pere", pa je najbrž prav, č e takemu javne
mu pranju rečemo kar želita. Ker pa gre 
letos za jubilej, smo si organizatorji omislili 
še bolj veliko žehto, ki se ji zaradi pomena 
reče žehtnik. 

Takoj naj povemo, da naš žehtnik s T V 
žehtnikom nima nobene zveze. Pač- Pred 
letom dni so nam televizijci ukradli ime in 
smoter, ne pa tudi časa in pompa, ki sta pri 
tej zadevi najpomembnejša elementa. Naj
večjo delovno storilnost je m o č iz žehtnika 
iztisniti le ob pustu, kar je naša pogruntaci-
ja. 

Priprave za letošnjo prireditev tečejo že 
pet mesecev. Čeprav bo karnevalski žehtnik 
kot zaključna točka popestril celotno prire
ditev, so glavni napori usmerjeni v organi
zacijo karnevalske povorke. Lc-te so iz leta 
v leto večje, bolj domiselne, na višji kultur
ni ravni in aktualne. Še večjega napredka si 
želimo letos. Idej za posamezne skupine je 
nešteto. Življenje in delo v preteklem letu 
ter svetovna politična situacija so neizčrpen 
vir za oblikovanje ožje karnevalske skupine, 
ki naj v maski in humorju prikaže pota in 
stranpota našega vsakdana. 

Organizatorji karnevala pričakujemo od 
sindikalnih organizacij, krajevnih skupno
sti in posameznikov, da se bodo letos še v 

večjem številu kot doslej vključili s svojimi 
skupinami v karnevalsko povorko, da bi 
15.000-glavi množici gledalcev zopet doka
zali, kaj zmoremo Litija ni tudi na tem po
dročju. Zato vabimo organizatorje posa 

BODICE 

- Tudi letošnji sneg je z 
litijskih ulic in pločnikov 
namesto pristojnih, večji del 
pospravilo toplo vreme 

- Dedek Mraz je darila 
kupil pri Mladinski knjigi, 
Centromerkur pa je v zahva
lo novi šoli na Graški Dobra
vi podaril pianino. .. 

- Kako se časi spremi
njajo. Pred leti smo na pro
slavi občinskega praznika 
poslušali tri ure dolg župa
nov govor, na pretekli pro
slavi pa je župan raje zapel 
tri pesmice. • • 

— V prid kvalitetnejšega 
pouka prometne vzgoje se 
ravnatelj osnovne šole Ga-
brovka s svojim avtomobi
lom vozi naokoli tudi brez 
registrske tablice • .. 

- Ko je izobraževalna 
skupnost razpravljala o oseb
nih dohodkih učiteljev, je 
takoj na začetku razprave 
padla luč s stropa in se spre
menila v črepinje, ki so pri
nesle srečo. Učiteljem so se 
kmalu popravili osebni do
hodki ... 

Ustanovitelj: Občinska kon
ferenca Socialistične zveze 
delovnega ljudstva Litija 
Ureja uredniški odbor: Tine 
Brilej (glavni in odgovorni 
urednik), Slavko Urbič, 
Lojze Kotar, Mojca Lebin-
ger, Zofka Hauptman, 
Branka Nefat in Miro Kaplja 
Prilogo glasila urejajo; Bran
ka Nefat (glavni in odgo
vorni urednik), Ruža 
Urbane, Mari Merzelj, Karlo 
Lemut in Miro Vidic 
Predsednik časopisnega 
sveta: Slavko Pungerčar 
Tehnično urejanje in pri
prava za tisk: BEP-Ljub-
ijanski dnevnik. 
Tisk: Ljudska pravica 
Naslov uredništva: Litija, 
Trg na Stavbah 1, p. p. 6 
Časopis prejemajo vsa 
gospodinjstva v občini brez
plačno na dom. 

meznih skupin, da stopijo v stik s Turistič
nim društvom Litija, kjer bodo dobili vse 
potrebne informacije, napotke in p o m o č . 

Kot zanimivost naj omenimo, da bo tudi 
letos na voljo karnevalska značka v seriji 
treh značk (zlata, srebrna in bronasta). Bro
nasta bo za vstopnico, drugi dve pa bosta v 
prosti prodaji. Idejni načrt za značko je iz
delal akademski slikar Jože Meglic (lani 
oblikovalec Vojko Medved) ki je nepogreš
ljiv karnevalski sodelavec. 

Iz pratike veste, da bo letos pustna ne
delja 20. februarja. Ker nam je do takrat 
ostalo še razmeroma malo časa, se moramo 
vsi skupaj tako organizirati, da bo priredi
tev pravočasno nared. Zato začnite s pri
pravami že danes, da bo vaša skupina lahko 
konkurirala za eno od običajnih denarnih 
nagrad. Pa na otroke ne pozabite, tudi oni 
si želijo maske in vedrega razpoloženja. 
Imajo svoj svet in pravico. 

I.B. 

5 
Lani so nas zabavali Presvetli, Cinober in Regica (Foto: „Zofka") 

Uspešno leto nogometašev 
Lansko leto so nogometaši NK Litija dosegli dolgo pričakovan uspeh, člani tega kluba so 

se uvrstili v prvo republiško ligo in v prvem delu dosegli zelo razveseljive tekmovalne 
rezultate. Prav tako so mladinci v conski republiški ligi in pionirji v zasavski ligi dosegli 
vidne uspehe, kar je gotovo rezultat strokovnega dela v organiziranem in dobro vodenem 
klubu. Iskreno čestitamo! 

L E S T V I C E 

S L O V E N S K A N O G O M E T N A 

LIGA - Č L A N I 

1. MURA 11 8 1 2 30 : 1 1 17 
2. RUDAR Velenje 115 5 115 : 6 15 
3. RUDAR Trbovlje 11 5 4 2 20 : 10 14 
4. LITIJA 11 5 4 2 16: 10 14 
S. POHORJE 11 6 2 3 18: 18 14 
6. KLADIVAR 11 4 5 2 18 : 9 13 
7. ŠMARTNO 116 14 18: 16 13 
8. ILIRIJA 11 2 4 5 10 : 17 8 
9. IZOLA 11 2 4 5 12 : 22 8 

10. PRIMORJE 11 2 3 6 17: 26 7 
11. ŽELEZNIČAR 112 18 11: 21 5 
12. SLAVIJA 1 1 1 2 8 6: 25 4 

Z A H O D N A S L O V E N S K A LIGA 
- MLADINCI 

t. OLIMPIJA 10 9 1 0 40 : 2 19 
2. LITIJA 10 6 2 2 17 : 13 14 
3. IZOLA 10 7 0 3 13 : 10 14 
4. ILIRIJA 9 5 2 2 16 : 6 12 
5. RUDAR 10 5 14 15 : 7 11 
6. KOPER 9 3 3 3 15: 15 9 
7. LJUBLJANA 10 4 1 5 12 : 16 9 
8. SLOVAN 10 3 1 6 26 : 19 7 
9. IDRIJA 8 2 0 6 7: 30 4 

10. TABOR 8 116 4: 25 3 
11. SAVA 10 1 0 9 6 : 28 2 

Z A S A V S K A LIGA - PIONIRJI 
1. RUDAK I 5 5 0 0 33 : 3 10 
2. LITIJA I 5 3 1111 : 7 7 
3. LITIJA II 5 2 12 6 : 5 5 
4. CEMENT 1876 5 2 0 3 14: 14 4 
5. HRASTNIK 5 10 4 7: 18 2 
6. RUDAR II 5 10 4 2: 26 • 2 

Prepričani smo, da bodo vsi ti uspehi še bolj angažirali vse, ki vodijo in delajo v 
Nogometnem klubu Litija, da bodo še bolj uspešno uresničevali svojo vlogo nogometnega 
nosilca kvalitete in množičnost i v naši občini. Prav na področju množičnost i pričakujemo 
kvalitetne premike in oživitve, saj doslej vendarle nismo izkoristili vseh možnosti in 
zadovoljili v celoti interese občanov na tem področju. „ 

9. i. 

V dneh praznovanja občinskega 
praznika je Namiznoteniški klub Litija 
organiziral tekmovanja ekip in po
sameznikov za naslove občinskih 
prvakov v letu 1976. Tekmovanje so 
namiznoteniški delavci zelo dobro 
organizirali prav tako pa je bila tudi 
udeležba zelo množična. 

Dosežene so bile naslednje uvrstitve: 
Sindikalne ekipe 
1. Družbene službe 
2. Presad Gabrovka 
3. Gradmetal Litija 
Reprezentance KS (sodelovalo 11 
ekip) 
1. KS Litija desni breg 
2. KS Dole 
3. KS Kresnice 
4. KS Kostrevnica 
Reprezentance osnovnih šol- (sodelo
valo 7 ekip) 
1. Osnovna šola Litija 
2. Osnovna šola Litija 
3. Osnovna šola Šmartno 
Posamezniki- (sodeloval 101 tekmo
valec) 
Pionirji : 1. Mirtič Matjaž 
Pionirke : 1. Muzga Blanka 
Mladinci : 1. Jerina Tine 
Mladinke : 1. Ameršek Janja 
Člani : 1. Bučar Boris 
Mlajši veterani: Mirtič Jože 
Starejši veterani : Cveto Vidovič 

Zanimanje za namizni tenis je v 
naši občini precejšnje, tako med 
mladino, kot med ostalimi občani. 
Upamo, da bodo to in izboljšane 
pogoje za dejavnost (nove namizno-
teniške mize v vseh naših krajevnih 
skupnostih) znali namiznoteniški dela
vci dodobra izkoristiti in nuditi vsem 
zainteresiranim kontinuirano vadbo in 
tekmovanje. 

Ta čas že tečejo strokovno organi
zirane pionirske namiznoteniške šole v 
šestih krajevnih skupnostih, v večini 
krajevnih skupnostih pa že tudi več ali 
manj organizirano igrajo občani na
mizni tenis. 

Pričakujemo, da bodo namizno
teniški delavci uspeli skupaj z ostalimi 
občinskimi faktorji (ZTKO, OSS) 
prodreti s svojo dejavnostjo tudi v 
delovne kolektive, kjer je celotna 
telesnokulturna dejavnost trenutno še 
najmanj zadovoljiva. Prepričani smo, 
da bo dobro začeto delo, predvsem na 
področju množičnosti, še bolj vztraj
no nadaljevalo in bo tako upravičena 
podpora naših občanov, ki so tudi 
namizni tenis izbrali za eno od 
telesnokulturnih dejavnosti, katere 
bomo v naši občini podpirali in gojili 
ter stremeli predvsem za množičnost
jo vseh starostnih kategorij, v šolah, 
delovnih organizacijah in krajevnih 
skupnostih. 

S. J. 

Velik uspeh - tekmujejo v republiški ligi 

NOVICE IZ KULTURE 

SLABI IZGLEDI ZA G O S T O V A N J A 

V torek, 4. januarja, je v Litiji gostovalo Šentjakobsko gledališče iz 
Ljubljane, ki je v sindikalni dvorani na Stavbah dvakrat uprizorilo prav
ljično igrico Grege Tozona: ,,Kam pa kam, volk? " Predstavi sije ogledalo 
nad 700 mladih obiskovalcev iz Litije in Šmartna, ostalim pa je to pre
prečilo slabo vreme. Ob tem velja zapisati še to, da garderobe v dvorani 
nimajo ogrevanja in so se morali igralci preoblačiti kar za zavesami na 
odru. Tega si pri večjih gledaliških poklicnih ansamblih res ne moremo 
privoščiti, zato sporočamo vsem ljubiteljem gledališča, da dokler ne bodo 
urejeni in ogrevani tudi dodatni prostori za nastopajoče, toliko časa ne 
bomo mogli organizirati v Litiji takih gostovanj. 

BOGENŠPERK V A S VABI 
V decembrski številki smo vam obljubili, da vas bomo v januarski 

seznanili s programom kulturnih prireditev na Bogenšperku. Do konca 
aprila načrtujemo: razstavo podeželske arhitekture z nastopom domačega 
pevskega ansambla, koncert samospevov Janka Slimška, kjer bodo sode
lovali operni solisti in igralci, nastop pianista Acija Bertonclja ter klari
netista Igorja Karlina ter koncert Ljubljanskega pihalnega, tria. Točnih 
datumov za vse prireditve še ne vemo, zanje boste zvedeli iz dnevnega 
tiska in lepakov, poskrbeli pa bomo, vsaj upamo tudi za avtobusni prevoz. 
Spored je zanimiv, zato vas pričakujemo v Valvazorjevi knjižnici na Bo
genšperku. 

K U L T U R A „ P R O D I R A " 
V D E L O V N E ORGANIZACIJE 

V zadnjem mesecu smo bili priča dvema razveseljivima kulturnima 
dogodkoma v delovnih organizacijah litijske občine. V drugi polovici de
cembra je pripravil v novih prostorih obrata družbene prehrane Lesne 
industrije razstavo akademski slikar Jože Meglic iz Šmartna, dobrih štiri
najst dni pozneje pa jo je ponovil še v menzi Predilnice Litija. V obeh 
primerih je prišlo do razstave na pobudo samoupravnih organov in druž-
beno-političnih organizacij obeh podjetij. V Lesni je v kulturnem pro
gramu sodeloval pevec šmarskega „Zvona" Franc Vidic, ki je ob spremlja
vi Janka Slimška prepeval slovenske narodne pesmi, v Predilnici pa je ob 
otvoritvi sodelovala litijska „Lipa". Obakrat so organizatorji predstavili 
obiskovalcem slikarjevo življenjsko in umetniško pot, nato pa seje razvil 
med razstavljalcem in prisotnimi živahen razgovor. 

Oba dogodka zaslužita vse priznanje, želimo pa, da bi ju posnemale 
tudi druge delovne organizacije v naši občini. 

Boris Žužek 

O NOVA SAMOUPRAVNA ORGANIZIRANOST MERCAT0RJA 
Z letom 1977 stopa Mercator v novo obdobje svojega razvoja. Po plodnih lanskoletnih 

razpravah o osnutku zakona o združenem delu in analizi samoupravnih odnosov v delovni 
organizaciji in v TOZD so se delavci odločili, da z novim letom začenjajo novo samo
upravno življenje, zgrajeno na novih družbenoekonomskih odnosih in v novih samo
upravnih organizacijah. 

Prvim spremembam smo bili priča že v zadnjih mesecih preteklega leta. Delavci desetih 
temeljnih organizacij združenega dela širšega ljubljanskega področja so se reorganizirali, 
oziroma so ustanovili tri "nove TOZD. Ena med njimi je tudi TOZD Golovec, v katero se je 
vključila tudi bivša TOZD Litija. 

V tem času so bili izvedeni tudi referendumi za združitev v SOZD Mercator v desetih 
delovnih organizacijah s področja trgovine, gostinstva, kmetijstva in zunanje trgovine. Za 
integracijo so se odločali delavci trgovskega podjetja Zarja iz Ormoža, Preskrba Krško, STP 
Hrastnik, Sadja-zelenjave in Slovenija-sadja iz Ljubljane, Hotela Turist Sremič Krško, Go
stinskega podjetja Idrija, Contala iz Ljubljane in Agrokombinata Krško — Sevnica. V teku 
pa so še dogovori s Konditorjem, Gostinskim podjetjem Vič in Gostinskim podjetjem Ilirija 
iz Ljubljane. 

DELOVNIH ORGANIZACIJ S PET-SOZD - ENAINDVAJSET 
DESET TOZD 

Samoupravni sporazum o združitvi v sestavljeno organizacijo združenega dela so v 
Mercatorju že obravnavali najvišji samoupravni organi, dokončno obliko pa bo dobil v 
mesecu marcu, ko bo SOZD konstituirana. 

SOZD Mercator bo združevala enaindvajset delovnih organizacij s skupno 50 temeljnimi 
organizacijami in približno 8000 zaposlenimi. V tem letu bo dosegla okoli osem milijard 
celotnega dohodka, njena maloprodajna mreža pa bo obsegala 800 trgovin. 

Odločili so se, da sedanje skladiščne prostore preuredijo v razstavni prostor pohištva, v 
lokal pa preselijo blago, belo tehniko in akustiko iz prodajalne Tesla. Tako bodo izboljšali 
delovne razmere, stavba bo dobila lepši videz, bolje pa bo izkoriščena tudi funkcionalnost 
poslovnih prostorov. 

Prostore dosedanje prodajalne Tesla na Valvasorjevem trgu bodo uredili za prodajalno s 
sadjem in zelenjavo, ki je na tem koncu Litije zelo potrebna. 

Litijani bodo dobili trgovino več. Nakup bele tehnike, akustike in pohištva bodo opravili 
na enem mestu, občanom krajevne skupnosti Litija — desni breg pa bo uresničena dolgo
letna želja po prodajalni s sadjem in zelenjavo. 

Tudi na novo ustanovljena TOZD Golovec, v katero so vključene prodajalne na litijskem 
območju, si bo prizadevala, da gstreže željam svojih potrošnikov, da jim nudi čimboljšo 
preskrbo in kulturnejšo postrežbo, trgovskim delavcem pa boljše delovne razmere: 

Nada Rihtar 

IZ INDUSTRIJE USNJA 
VRHNIKA 

(Nadaljevanje s sedme strani) 

PRODAJALNA S SADJEM IN ZELE-URESNIČITEV ZELJA 
NJAVO 

Ena izmed Mercatorjevih prodajaln v Litiji je tudi prodajalna pohištva pri Mostu, za 
katero so ugotovili, da je potrebna obnove. Z izgradnjo novega mostu je prišlo do nekaterih 
ovir; trgovina je izgubila razkladalno-nakladalno rampo, dovoz blaga pa je možen le z glavne 
ceste- S tem so se delovne razmere delavcev v tej prodajalni precej poslabšale. 

Zaradi tega so se pričeli v TOZD pogovarjati o ukinitvi ali pa obnovitvi prodajalne. 

Ob vsem tem naj poudarimo še po
membno vlogo organov samoupravljanja. 
Na nivoju TOZD je kot organ samoupravlja
nja organiziran delavski svet. ki preko od
bora za medsebojne odnose izvaja samo
upravne odločitve. Kot centralni organ je 
osnovan svet delegatov, ki usklajuje odlo
čitve in sklepe, ki so jih predhodno poslale 
posamezne TOZD. Poleg tega je na nivoju 
delovne organizacije tudi pet komisij (za 

zunanjetrgovinsko poslovanje, za ekonom-
sko-finančna vprašanja, za kadrovsko-perso-
nalna vprašanja, za razvoj samoupravljanja, 
za razvoj podjetja), ki praktično opravljajo 
nalogo delavske kontrole. 

Na koncu naj še poudarimo, da je Indu
strija usnja Vrhnika prejela od predsednika 
republike tov. Tita za svoje 30-letno uspeš
no delo ,,Red dela z rdečo zastavo". To 
visoko priznanje smatra skoraj 3000-članski 
kolektiv IUV tudi kot dolžnost, da bo tudi 
v bodoče uspešno izpolnjeval zadane na
loge. 


